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مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد 
راه اندازی چهار ایستگاه 

جزر و مدسنجی در بنادر هرمزگان

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
 احتمال شروع پیک امُیکرون 

در کشور وجود دارد

با » هملت پشت کوهی « شکل می گیرد ؛
حضور بازیگر پیشکسوت هرمزگان 

بعد از ۱۸ سال

توزیع ۱۸ هزار تن آرد 
در شبکه تعاون روستایی بندرعباس
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  به دنبال برنامه احداث 10 مدرسه توسط اتاق بازرگانی هرمزگان بر اساس 
 توافق فی ما بین اتاق بازرگانی و اداره کل نوسازی مدارس استان 2 مدرسه به نام 
مختار  حاج  یاد  زنده  التجار  ملک  و  داری  گله  احمد  شیخ  یاد  زنده  التجار  ملک 
مشیردوانی در منطقه زلزله زده فین توسط اتاق بازرگانی هرمزگان احداث می شود 

که شاهد  آغاز کلنگ زنی این دو مدرسه بودیم .
  مدرسه نخست  6 کلاسه با زیربنای 304 مترمربع در شهر فین به نام شیخ احمد 
گله داری و مدرسه دوم با 3 کلاس با زیربنای 168 مترمربع  در روستای دشت از 

توابع شهرستان فین احداث می شود .

بال و پرَ دلالان مسکن 
چیده شود

استاندار هرمزگان خبر داد

طرح تفصیلی شهر بندرعباس 
به تصویب رسید 
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مدیرعامل فولاد هرمزگان :

رکورد جدید نشان از توان 
تخصصی و انگیزه بالای 

کارکنان می باشد

در منطقه زلزله زده فین کلید خورد

 آغاز عملیات اجرائی دو مدرسه 
از پروژه ده گانه اتاق بازرگانی هرمزگان 
اتاق بازرگانی هرمزگان در دور نهم فعالیت هیات نمایندگان در کارهای خیر و عام المنفعه پیشتاز بوده است

گروه گزارش // همزمان با سفر مدیرعامل هلدینگ 
سیاحتی و مراکز تفریحی پارسیان و مدیرعامل 
شرکت توســعه خدمات دریایی و بندری سینا 
به بندر شهید رجایی، چندین طرح پشتیبانی و 
لجستیکی شرکت سینا در بندر شهید رجایی به 

بهره برداری رسید.
   به گــزارش خبرنگار دریا ، تجدید میثاق آقای 
قنبری مدیرعامــل هلدینگ ســیاحتی و مراکز 

تفریحی پارسیان و دکتر طراح زادگان مدیرعامل 
شرکت سینا و هیات همراه با آرمان های شهداء و 
انقلاب در بدو ورود به بندر شهید رجایی به عنوان 
نخستین برنامه بود که این مراسم با حضور جمعی 
از مدیران و مســوولین شعبه بندر شهید رجایی با 
 زیارت قبور شــهدای گمنام در بندر شهید رجایی 

برگزار شد.
*  آیین رونمایی از نمایشگر هوشمند شاخص های 

ایمنی،بهداشــتی و محیط زیستی شرکت سینا در 
ترمینال دو کانتینری بندر شهید رجایی

  این نمایشگر، با هدف ارتقاء فرهنگ HSE  بین 
کارکنان ، اربابان رجوع، ســایر ذینفعان ،آگاهی از 
شاخص های HSE و مخاطرات محیط کار به بهره 

برداری رسید. 
*  افتتاح سایت کانتینر یخچالی شعبه پایانه 

اختصاصی شرکت سینا در بندر شهید رجایی
  این طرح با هدف جــذب کانتینرهای یخچالی 
وارداتی ، درآمدزایی و بازاریابی راه اندازی شــده 

است.
*  رونمایی از سامانه برخط خدمات مشتریان

  با رویکرد جدید دولت در راستای سیاست های 
دولت الکترونیک و کمینه نمودن حضور مردم در 
دستگاه ها و ارگان ها و کاهش زمان خدمت دهی 
و به جهت شکســت زنجیره انتقال ویروس کووید 
۱۹ و همچنین افزایش کیفیت خدمات، شــرکت 
سینا بر آن شد تا با باز طراحی فرایندهای موجود 
 e-BCTS در بخش خدمات مشــتریان، راهکار
را در فاز اول با تمرکز بر ثبت درخواســت های 
استریپ و ارزیابی کانتینر که از درخواست های پر 
تکرار در سالن خدمات می باشد و با هدف کاهش 
 میزان تردد در سالن خدمات مشتریان طراحی و به 

بهره برداری برساند.
  همچنین در همین فاز و بنا بر سیاست های افزایش 
سطح اتوماسیون عملیات شرکت، فرایند تخصیص 
کشنده به مجوزهای بارگیری به این سامانه اضافه 
گردید که مقدمه ای به هوشمندســازی گیت های 
ترمینال ۲ کانتینری بندر شــهید رجایی می باشد.

گفتنی است با اســتقرار و بهره برداری از سامانه 
eBCTS انتظار می رود حجم مراجعات به سالن 
خدمات مشتریان به میزان ۳۰ درصد کاهش یافته 
و زمان خدمت دهی برای درخواست های پوشش 
داده شده به شکل چشم گیری کاهش یابد. لذا این 
کاهش مراجعات و کاهش ازدحام حاصله نیز تاثیر 
بسزایی بر زمان دریافت خدمت سایر درخواستها 

در سالن خدمات مشتریان خواهد داشت.
*  رونمایی از سامانه پایش و راهبری تجهیزات 

)GPS(شرکت سینا در بندر شهید رجایی
   این سامانه در فاز اول و به تعداد ۳۱ دستگاه در 
بندر شهید رجایی  افتتاح گردید . این پروژه ،یکی از 
طرح های اصلاحی احصاء شده از نتایج مطالعات 
آینده پژوهی و عارضه یابی در انتهای سال ۱۳۹۹ 
می باشــد که با دســتور دکتر طراح زادگان مدیر 
عامل شرکت سینا و با مدیریت و نظارت معاونت 
فنی و عمرانی اجرا و به بهره برداری رسید . هدف 
از اجــرای این طرح، افزایش بهره وری ، مدیریت 
سوخت ، مدیریت و پراکندگی و جانمایی ناوگان ، 

یکپارچه سازی اطلاعات و حرکت به سوی سینا 
دیجیتال می باشد . در این مراسم مهندس لکزیان، 
مدیر برنامه ریزی نت تجهیزات از اهداف و صرفه 
اقتصــادی این طرح دفاع نمــود و اعلام کرد در 
صورت اخذ موافقت اصولی مدیران ارشد مجموعه، 
فاز های توســعه این طرح و تعمیم آن به تمامی 

تجهیزات شرکت کلید خواهد خورد. 
   شــایان ذکر اســت، دیدار و گفتگو با محمدی 

کرجی ران مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان، 
بازدید از نمایشگاه دستاوردهای واحد فنی شعبه 
بندر شــهید رجایی و جلسه با مدیران ارشد شعبه 
 و بررسی عملکرد ۸ ماهه ســال جاری از دیگر
 بخش های ســفر یکــروزه مدیرعامل هلدینگ 
ســیاحتی و مراکز تفریحی پارسیان و مدیرعامل 
شرکت توســعه خدمات دریایی و بندری سینا به 

بندر شهید رجایی بود.

همزمان با سفر مدیرعامل هلدینگ سیاحتی و  مراکز تفریحی پارسیان به بندر شهید رجایی صورت گرفت

بهره برداری از طرح های پشتیبانی
 و لجستیکی شرکت  بندری سینا در بندر شهید رجایی

همزمان با سفر مدیرعامل هلدینگ سیاحتی و  مراکز تفریحی پارسیان به بندر شهید رجایی صورت گرفت

بهره برداری از طرح های پشتیبانی و لجستیکی شرکت  بندری سینا در بندر شهید رجایی

گروه خبر // مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان بر 
تسهیل و تسریع فرآیندهای مالیاتی از طریق 

دولت الکترونیک تاکید کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکررضا مریدی 
گفت: امروزه با پیشرفت و گسترش فناوری های 
ارتباطــات و اطلاعات، شــهروندان می توانند 
خدمات دولتی را به صورت الکترونیکی دریافت 
کنند.مریدی اظهار داشــت : خدمات الکترونیکی 
ابــزاری جهت پاســخگویی و شفاف ســازی 
فرآیندهای سازمانی است که سازمان امور مالیاتی 
نیز به عنوان ســازمانی حاکمیتــی که ارتباطات 
چنــد جانبه ای با تمام بخش هــای جامعه، یعنی 
شرکت های خصوصی، شهروندان، نهادهای دولتی 
و کارمندان در فرآیندهای ســازمانی خود دارد، 
اقداماتی را در مســیر الکترونیکی کردن فرایندها 
راه اندازی کرده اســت و مجموعــه اقداماتی را 
نیز در دســت اجرا دارد.مریدی خاطرنشان کرد 
:ارائه اظهارنامه و صــورت معاملات و پرداخت 
الکترونیکی مالیات از مجموعه خدماتی است که 
توسط ســازمان امورمالیاتی اجرایی شده و مورد 
اقبال عموم و مودیان مالیاتی قرار گرفته اســت. 
مدیرکل امــور مالیاتی هرمــزگان گفت: مطابق 
قانون کلیه اشخاص حقوقی و همچنین اشخاص 
 حقیقی مندرج در قانون مکلف هستند اظهارنامه و 
صــورت معاملات فصلــی الکترونیکی خود را 
در زمان معین شــده در قانون را از طریق سایت 
امور  به ســازمان   www.intamedia.ir
مالیاتی ارسال نمایند.وی افزود: هدف مسئولان، 
سازمان از طراحی و راه اندازی این سامانه ها این 
بود که برخی موانــع پیش روی مودیان از جمله 
اتلاف وقت و انرژی را از بین برده و از هزینه های 
اضافی آنها بکاهند. مودیان مالیاتی در هر ساعت 
از شــبانه روز و به کمک یک رایانه به سهولت و 
راحتی می توانند به پورتال سازمان مالیاتی وصل 
شده و نســبت به ثبت اطلاعات خود اقدام کرده 
و آن را بازبینی کنند و مالیات خود را به صورت 
الکترونیکی بپردازند.وی اظهار داشت : از این رو 
سازمان امور مالیاتی در راستای تسهیل در ارائه 
خدمــات الکترونیکی مالیاتی امــکان پرداخت 

الکترونیکــی را فراهم نموده و مودی می تواند از 
محل کار یا منزل، ســوابق پرونده مالیاتی خود 
را رویت و نســبت به پرداخت تمام یا بخشی از 
بدهی مالیاتی خود اقــدام نماید.مریدی افزود: از 
ســوی دیگر روش های قبلــی ارائه خدمات به 
مودیان با تکیه بر روش های سنتی و بررسی اسناد 
حسابداری اشخاص حقیقی و حقوقی دراختیار 
ســازمان امور مالیاتی قرار می گرفت که به دلیل 
پیچیدگــی فرآیندهای اقتصــادی و عدم امکان 
شناسایی بســیاری از فعالان اقتصادی و طولانی 
بودن فرایند انتقال و پردازش اطلاعات، منجر به 
کاهش درآمدهای مالیاتی و فرار مالیاتی و فساد 
اداری می شود.وی اظهار داشت :ارائه خدمات به 
صــورت الکترونیکی به مودیان می تواند منجر به 
بهبود روش های دریافت مالیات، رشد درآمدهای 
مالیاتی و جلوگیری از فرار مالیاتی و تامین سلامت 
اداری شــود. مفهوم دولت الکترونیک با این اقدام 
ســازمان مالیاتی برای عموم مــردم و بالاخص 
مودیان مالیاتی قابل لمس و درک است و پرواضح 
است بدین طریق اعتماد مودیان به دستگاه مالیاتی 
افزون شده و اســتقبال زیادی از اقدامات دولت 
الکترونیک خواهند کرد.مریدی گفت: از ســوی 
دیگر خدمات الکترونیکی با صرفه جویی در زمان، 
حمل و نقل، ســاعات کار، هزینه های خدمات و 
منابــع انرژی، امکان ارائه خدمات در هر مکان و 
هر زمان، افزایش کارآیی، تسهیل اخذ اطلاعات و 
خدمات می شود که مهم  ترین نتیجه این امر، افزایش 
رضایت مردم خواهد بــود که در نهایت می تواند 
موجبات توســعه و رشــد اقتصادی، اجتماعی، 

فرهنگی و سیاسی را در کشور فراهم سازد.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد

تسهیل و تسریع فرآیندهای مالیاتی 
از طریق دولت الکترونیک

خانواده  محترم  عباس پور  و رنجبران 
  مصیبت  وارده را خدمتتان تسلیت عرض نموده 

 از خداوند منان  برای آن عزیز سفرکرده علو درجات 
و برای شما صبر مسئلت می نماییم .

صطفی و یعقوب   دبیری نژاد  -  سعید  جعفری  م
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انهدام ۵۰۰ عدد قلیان در ساحل بندرعباس
  گروه خبر // فرماندار شهرســتان بندرعباس گفت: قریب به ۵۰۰ عدد 
قلیان جمع آوری شــده از سواحل در محل پارک غدیر بندرعباس منهدم 
شد.عزیزاله کناری با اشاره به اینکه قلیان های جمع آوری شده از سواحل 
در راستای کمک به بهبود سلامت جامعه منهدم شد، اظهار کرد: در اجرای 
مصوبات جلســه مدیریت کرونای اســتان و شهرستان و همچنین شورای 
سلامت شهرستان در راستای کمک به ارتقاء شاخص های سلامت جامعه 
قریب به ۵۰۰ عدد قلیان جمع آوری شــده از سواحل در محل پارک غدیر 
بندرعباس منهدم شــد.فرماندار بندرعباس اظهار کرد: کلیه قلیان فروشان 
و مغازه های عرضه قلیان موظفنــد از انجام اقدامات جذاب، نورپردازی و 
تبلیغات محیطی اطراف مغازه و قرار دادن قلیان در بیرون از مغازه جلوگیری 
کنند.وی اضافه کرد: دستگاه های ذیربط موظف هستند در راستای جلوگیری 
از تبلیغ منکر از این اقدامات برخی از فروشندگان قلیان جلوگیری به عمل 
آورند و در صورت اســرار برخی از فروشندگان به انجام این کار با متولیان 
مربوطــه برابر قوانین و پیگیری های قضایی در صورت لزوم انجام خواهد 
شد.به گزارش ایسنا ؛ کناری با بیان اینکه با شناختی که از این عزیزان دارم 
انتظار رعایت این مهم و عدم نیاز به برخورد قهری می بینم، عنوان کرد: عرضه 
قلیان در سواحل ممنوع است و لذا از همه همشهریان عزیز درخواست می 
گردد از هرگونه مصرف قلیان در سواحل و در دید عموم چه شخصی و چه 

عرضه شده در محل خودداری کنند.
 برگزاری کارگاه آموزشی نحوه خرید سیمان 

از بورس در بندرعباس
   گروه خبر // رئیس اداره امور اصناف و تشــکل های صنفی سازمان 
صنعت، معدن و تجارت هرمزگان از برگزاری کارگاه آموزشــی چگونگی 
 خرید ســیمان از بورس بــرای واحدهای صنفی مصالح ســاختمانی و

 بلوک زنی  در بندرعباس خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ یوسف ذاکری 
گفت: ورود ســیمان به بورس کالا، یکی از مهمترین اتفاقاتی است که در 
مسیر توسعه اقتصاد ایران رخ داده است. وی افزود: عرضه سیمان در بورس 
کالا آغازی بر پایان قیمت گذاری دستوری این کالای استراتژیک در بازار 
 داخلی خواهد بود که همه خریداران و فروشندگان در شرایط برابر به رقابت 
می پردازند و قیمت را تعیین می کنند. ذاکری عنوان کرد: با ورود سیمان به 
بورس خریداران هم مســتقیم و بدون واسطه از کارخانه خریداری میکنند 
که شفافیت در معاملات به وجود خواهد آمد و روند معاملات آن علاوه بر 
قانونمندی، پیش بینی پذیر نیز خواهد بود.ذاکری اظهار داشت: ورود سیمان به 
بازار کالا، باعث می شود قیمت با عرضه و تقاضا تعیین شود که در این راستا  
کارگاه آموزشی نحوه خرید سیمان از بورس با حضور فعالان حوزه سیمان 
و اعضاء اتحادیه های مصالح ساختمانی، بلوک زنان و قطعات بتونی در محل 

سالن همایش حوزه علمیه خواهران بندرعباس برگزار گردید.

توزیع 18 هزار تن آرد 
در شبکه تعاون روستایی بندرعباس

  گروه خبر // رئیس اداره تعاون روستایی شهرستان بندرعباس از توزیع 
بیش از ۱۸ هزار تن آرد توسط شبکه تعاون روستایی این شهرستان خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، عیسی برخورداری پور درجلسه کمیته بازرگانی 
تعاون روستایی این شهرستان گفت: این میزان آرد با هماهنگی های صورت 
گرفته با مراکز فروش آرد در راســتای تنظیم بازار در بین روستائیان تحت 
پوشش این شبکه توزیع شده اســت.وی عنوان کرد: توزیع آرد روستایی 
جهت خدمات رسانی به روستائیان واعضاء شرکتهای تعاونی روستایی از 
مهمترین فعالیتهای شبکه تعاون روستایی شهرستان محسوب می شود و این 
اداره براساس وظایف محوله درسطح روستاها اقدام به توزیع آرد و کالاهای 
اساسی می کند.برخورداری پور افزود: از ابتدای سال تاکنون در مجموع میزان 
۱۸ هزار و ۱۵۰ تن آرد روستایی به ارزش ۱7۲ میلیارد و 4۲۵ میلیون ریال 

توزیع شده است.
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خبری
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سرمقاله

   بازار پرتلاطم مسکن که در هشت سال گذشته در دستان دلالان 
وبسازبفروش ها وبی تدبیری دولت سابق در اجرا نکرده هیچ طرحی 
برای احداث مسکن باعث شد مردم برای خانه دار شدن ناامید شوند، 
با وعده رئیس جمهور دولت سیزدهم انتظار می رفت این بازار آرام 
گیرد که گویا در برخی شهرها واستانها وضعیت مسکن مقداری بهتر 
شــده و انتظار می رود با ساخت چهار میلیون واحد مسکن در این 
دولت، بخشی از مشکلات مســکن افراد بی خانمان برطرف شود. 
اما در شــهری مانند بندرعباس که هیچگونه زمینی برای طرح ملی 
جهش تولید مسکن در این شهر درنظر گرفته نشد و متقاضیان فقط  
می توانند شهرک علوی را انتخاب کنند که دهها کیلومتر با بندرعباس 
فاصله دارد و همین موضوع باعث شد افراد بی خانمان همچنان در 
ناامیدی بمانند. با برخی از بنگاه های املاک هم که صحبت می کردیم، 
آنها نیز عنوان می کردند اگر این طرح در بندرعباس اجرا می شــد، 
بطور حتم بر قیمت مسکن ورهن واجاره اثرگذار بود و همچنین مردم 
به خانه دار شدن امیدوار می شدند. اما اینکه در بندرعباس این طرح 
اجرا نشده اســت، در واقع  تفاوتی در این دولت و دولت سابق در 
حوزه مسکن در بندرعباس وجود ندارد و همین وضعیت باعث شده 
است که دلالان و سازندگان مسکن همچنان نبض بازار مسکن را در 
دست بگیرند و مالکان تعیین کننده قیمت یا رهن واجاره ملک باشند 
وحتی مشــاوران املاک در این حوزه چندان نقشی ندارند. در حال 
حاضر در شهری مانند بندرعباس نیاز است اولا دستگاه های نظارتی 
وقضایی با دلالان و مشاوران املاکی که در نقش دلال ظاهر می شوند 
برخورد جدی نماید و پروبالشــان را قیچی کنند و ثانیا زمین را در 
شهر بندرعباس برای اجرای طرح جهش تولید مسکن درنظر بگیرند 
تا متقاضیان وافراد بدون خانه بتوانند ثبت نام کنند وبه خانه دار شدن 
امیدوار شــوند که از دستگاه قضایی و رئیس کل جدید دادگستری 
استان نیز انتظار می رود این موضوع را در برنامه داشته باشند تا گامی 
در رفع بخش مســکن در این شهر برداشته شود و همچنین نظارتی 
در نرخ اجاره بها و ودیعه مســکن وجود داشته باشد. از یک طرف 
صاحبان املاک واز طرفی برخی از بنگاه داران تلاش می کنند اجاره 
بهاو پول پیش پرداخت را افزایش دهند که فشار زیادی بر مستاجران 
وارد می شود ونیاز است سازوکار مناسبی برای نظارت در این بخش 
نیز وجود داشته باشد تا مســتاجران اینقدر درمانده نباشند و آواره 
نشــوند وبی خانمان ها هم به خانه دار شدن امیدوار شوند. نباید در 
 این دولت که قرار است چهار میلیون واحد مسکن ساخته شود، بدلیل 
بی تدبیری ها، بندرعباسی ها باز هم سرشان بی کلاه و بی سقف بماند 
و خانه دار نشوند. نباید نبض بازار مسکن همچنان در دستان دلالان، 
بساز وبفروش ها، مالکان و مشاوران املاکی باشد که در نقش دلال 
هســتند و مردم را از خانه دار شدن ناامید کرده اند. بایستی تدابیری 
اندیشیده شود تا مردم به خانه دار شدن امیدوار شوند و مشکل بخش 
مسکن شان برطرف شود. اما در حال حاضر بسیاری از شهروندان 
حتی برای رهن و اجاره با مشکل مواجهند و بایستی تدابیر لازم در 

این حوزه اندیشیده شود.
    علی زارعی

بال و پَر دلالان مسکن چیده شود

گروه خبــر // اســتاندار هرمزگان از 
تصویب طرح تفصیلی شهر بندرعباس 
در شورای برنامه ریزی و توسعه استان 

هرمزگان، خبر داد.
    به گــزارش خبرنگار دریا ، مهندس 
شورای  نشســت  در  دوســتی  مهدی 

برنامه ریزی و توســعه استان هرمزگان 
با اشــاره به بررســی و تصویب طرح 
تفصیلی شهر بندرعباس به عنوان دستور 
کار اصلی این نشست، عنوان کرد: این 
طرح از مــوارد معطل مانده از ســال 
۱۳7۹ تاکنون بود که در این نشســت 

 در خصــوص آن تصمیم گیــری نهایی 
شد. 

   وی ادامــه داد: در ایــن نشســت 
شــورای برنامه ریزی و توسعه استان، 
طرح تفصیلی شــهر بندرعباس با رای 
اعضای این شــورا به تصویب رســید.

اســتاندار هرمزگان افزود: تصویب این 
طرح، اقدام خوبی برای شهر بندرعباس 
محسوب می شود که منشا خیر و توسعه 

برای این شهر خواهد بود.
  شــایان ذکر اســت؛ در این نشست 
شــورای برنامه ریزی و توســعه استان 

هرمــزگان، علاوه بــر تصویب طرح 
تفصیلی شهر بندرعباس، لایحه بودجه 

سال ۱4۰۱ نیز تشریح و تبیین شد.

استاندار هرمزگان خبر داد

طرح تفصیلی شهر بندرعباس به تصویب رسید 

پشت پرده سیاست 

ضلع شرقی میز مذاکرات همسو با یکدیگر   
همزمان با این که لاوروف اعلام کرد مذاکرات وین پیش از اتمام ســال ۲۰۲۱ از 
سر گرفته خواهد شد،نورنیوز نیز از سفر قریب الوقوع و جداگانه رئیس جمهور و 
وزیر خارجه به مسکو و پکن خبرداد .این روزها هیئت های مذاکره کننده هسته 
ای همه کشورهای درگیر در برجام در پایتخت های خود مشغول رایزنی هستند 
و هنوز تاریخ قطعی شروع دوباره مذاکرات یا به عبارتی دور هشتم مذاکرات وین 
مشخص نشده است، با این حال برخی گمانه زنی ها وجود دارد از جمله این که 
ســرگئی لاوروف وزیرخارجه روسیه در گفت وگویی اظهار کرد: مذاکرات وین 
پیش از پایان سال جاری میلادی از سر گرفته خواهد شد. پیش از این هم سعید 
خطیب زاده سخنگوی وزارت خارجه کشورمان برگزاری دور جدید مذاکرات را 
تا قبل از پایان سال میلادی محتمل اعلام کرده بود .لاوروف در مصاحبه با شبکه 
»راشا تودی« در باره مذاکرات هســته ای در وین گفت : »متأسفانه طرف های 
غربی درحال تحریف واقعیت ها هســتند اما در واقع به مدت بیش از یک ســال، 
ایران هیچ گامی خلاف تعهدات برجام برنداشــت و به محض این که روشن شد 
تصمیم ترامپ قطعی است، ایران فقط تعهدات داوطلبانه خود را تعلیق کرد و بعد 
آن ها اعلام کردند سانتریفیوژهای دارای فناوری های پیشرفته تری را مورد استفاده 
قرار دادند و گفتند به محض این که آمریکا به توافق برگردد، ایران نیز همین کار 
را خواهد کرد«.وی افزود: »اســاس مذاکرات فعلی در وین نیز همین است. بین 
ماه های آوریل و ژوئن، شش دور مذاکرات برگزار شد و ایران و آمریکا از طریق 
میانجی ها مذاکره کردند که در نتیجه آن بسته اسنادی حاصل شد. پس از تشکیل 
دولت جدید در ایران، شــرکای غربی ما از ایران درخواست کردند اقداماتش را 
در ســریع ترین زمان ممکن انجام دهد ولی بــه آن ها یادآوری کردیم که بیش از 
یک سال برای آمریکایی ها صبر کردیم.« وزیرخارجه روسیه گفت: »ایران اکنون 
تیم جدیدی دارد و آن ها پیشنهادهایی را آماده کردند که طرف های غربی در ابتدا 
خوش شــان نیامد ولی بعد فهمیدند که ارزش مطالعه کردن را دارند. ما معتقدیم 
آمریکا اولین طرفی بود که از برجام خارج شــد و آمریکا می گوید که ایران ابتدا 
نقض تعهدات خود را آغاز کرد و معتقدند ایران باید اولین گام را بردارد.«لاوروف 
افزود: »روســیه و چین و طرف های غربی از ایجاد همزمانی و هماهنگی برای 
گام های دو طرف حمایت کرده اند و این در واقع اتفاقی اســت که در وین افتاده 
اســت. اکنون در زمان وقفه به سر می بریم اما بعد از کریسمس مذاکرات ادامه پیدا 
خواهد کرد و ایران معتقد اســت اگر آمریکا تصمیم داشته باشد به تعهدات خود 
برگردد و دست از تهدیدات تحریمی بردارد، ]برای حصول توافق[ فرصت خوبی 
وجود خواهد داشــت.«در همین باره سایت خبری نور نیوز نزدیک به دبیرخانه 
شــورای عالی امنیت ملی نیز در یادداشتی به موضوع نگاه به شرق و تاثیرش در 
مذاکرات وین پرداخت و نوشــت : تغییر اولویت های روابط خارجی و افزایش 
قابل توجه ارتباط با همســایگان و قدرت های منطقه ای به ویژه روسیه، چین و 
هند از جمله ویژگی های قابل ملاحظه  دولت ســیزدهم در بخش روابط خارجی 
است . رویکرد نگاه به شرق در سازمان دهی جدید ظرفیت ها و فرصت های قابل 
فعال سازی برای پیشبرد مذاکرات، یکی از شاخص های مهم تمایز دولت سیزدهم 

با دولت های قبلی در حوزه سیاست خارجی است.

این یادداشت افزود : وجود اشتراکات جدی و راهبردی میان تهران، پکن و مسکو 
در موضوع مخالفت با استفاده غیرقانونی از ابزار تحریم، فضای یکپارچه ای را 
در برابر سخت گیری های غیر منطقی طرف غربی شکل داده است. ایران با درک 
ملاحظات روسیه و چین در موضوع عدم اشاعه، همچون گذشته آماده برداشتن 
گام های اطمینان ســاز در این زمینه است، اما اجازه نخواهد داد غرب با حفظ 
ساختار تحریم ها، ایجاد محدودیت در فعالیت های صلح آمیز هسته ای را به ایران 
تحمیل کند.این سایت خبری مدعی شد : در چارچوب پایه گذاری روابطی نوین 
میان ایران با روســیه و چین، بــه زودی رئیس جمهور و وزیر امور خارجه به 
صورت جداگانه به مســکو و پکن سفر خواهند کرد. انجام این سفرها در ابعاد 
سیاسی، امنیتی و اقتصادی از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است.اما این روزها 
برخی مقامات غربی و به ویژه آمریکایی ها از به پایان رسیدن زمان گفت وگوها 
یا محدود بودن این زمان سخن می گویند و از ابتدای شروع دور جدید مذاکرات 
میان ایران با ۱+4 ، طرف های غربی در اظهارنظرهای رسمی و جریان سازی های 
رسانه ای تلاش کردند کلیدواژه »محدود بودن زمان« برای دستیابی به توافق را 
وارد ادبیات این دور از گفت وگوها کنند.این خط رســانه ای اکنون نیز با شدت 
بیشــتری ادامه دارد و ابعاد جدیدی یافته است، چنان چه بلینکن وزیر خارجه 
آمریکا گفت: »نمی خواهم برای بازگشــت به برجام زمانی تعیین کنم  اما زمان 
بسیار بسیار بسیار کم شده است.«اگر مذاکره کنندگان غربی تصور می کنند ایران 
با وجود هزینه های سنگینی که برای حفظ ثبات اقتصادی، سیاسی و اجتماعی 
خود تاکنون پرداخته، حاضر است بدون تامین درخواست های قانونی و مشروع 
خود در زمینه رفع کامل، موثر و قابل راســتی آزمایی تحریم ها و ارائه تضمین 
برای تکرار نشــدن وضعیت گذشــته و صرفا بر اساس فضاسازی غربی ها در 
اضطراری جلوه دادن وضعیت فعلی آن هم با استناد به پیشرفت سریع هسته ای 
ایران ، از احقاق حقوق به تاراج رفته اش عقب نشینی کند، سخت در اشتباه اند.

تنها دلیل اتلاف زمان در مذاکرات، مربوط به تلاش غرب برای کمتر دادن و بیشتر 
گرفتن است. آن ها اگر نگران زمان هستند، تلاش کنند که رفتار و گفتارشان در 
مذاکرات را منطقی و سازنده کنند و سریعِ سریعِ سریع به تعهدات پذیرفته شده در 

برجام برگردند. توافق خوب در دسترس است.
یوسفیان ملا: لاریجانی اصرار دارد منتشرکننده نامه ردصلاحیتش مشخص شود

عزت ا... یوســفیان ملا، نماینده پیشین خانه ملت و از نزدیکان رئیس سابق 
مجلس،درباره انتشار نامه رد صلاحیت علی لاریجانی و گفته های سخنگوی 
قوه قضاییه مبنی بر تحت تعقیب قرار گرفتن فردی که این نامه را منتشر کرد، 
گفت:»آقای لاریجانی ماه ها منتظر بودند تا زمانی که مهر قید محرمانگی این 
نامه برداشته نشده، دست به اقدامی نزنند. ما که از اطرافیان او هستیم و کسانی 
کــه در دفترش کار می کنند، بینی و بین ا... این نامه را ندیدند. آقای لاریجانی 
احترام خاصی برای اجرای قانون و حرمت شورای نگهبان قائل هستند و هرگز 
راضی نبودند که خلاف قانون اتفاقی بیفتد. اگر آقای لاریجانی می خواستند، 
قبلا می توانســتند این نامه را منتشر کنند. حالا ایشان تمایل و اصرار دارد تا 

انتشاردهنده این نامه که توسط فرد یا جمع بوده شناسایی شود.« 

وی درباره واکنش احتمالی شورای نگهبان، اظهار کرد:» آن ها نظرشان را دادند، 
از مدت اعلام نظر گذشــته و طبق قانون که به آن ها تکلیف شــده دیگر نباید 
نظری بدهند و فعلا موضوع تمام شده است.« یوسفیان در پاسخ به این سوال که 
احتمال می دهد انتشار این نامه کار چه کسی باشد گفت: » اصلا مشخص نیست 
و نمی دانیم کار چه کسی است. این نامه در فضای مجازی منتشر شده و آقای 
لاریجانی عمیقا از انتشــار نامه ردصلاحیت ناراحت است.« گفتنی است ۲7 
آذرماه گذشته، نامه محرمانه شورای نگهبان درباره رد صلاحیت علی لاریجانی 
توسط یک فعال رسانه ای ساکن فنلاند منتشر شد که در ادامه روزنامه شرق در 
همان روز، متن کامل نامه ۲۰ صفحه ای علی لاریجانی به شورای نگهبان را که 
در آن به توضیحات دلایل رد صلاحیت خود اشاره کرده بود، منتشر کرد. / ایلنا

تازه های مطبوعات
ایران - این روزنامه در گزارشی به انتقاد از کیفیت پایین برنامه های صداوسیما 
پرداخت و نوشت: برنامه های صبحگاهی صداوسیما همان روال دهه ۸۰ را طی 
می کنند. برنامه ظهرگاهی و مذهبی همان تاک شوی قدیمی مجری و کارشناس 
محور است. برنامه های انتقادی در بی کیفیت ترین حالت ممکن و با کلیشه های 
همیشگی روی آنتن می رود. سریال ها جذابیت محتوایی خود را ازدست  داده اند. 

هرچند هرازگاهی برنامه یا سریالی گل می کند، اما این اتفاق مقطعی است. 
اعتماد - این روزنامه در واکنش به اظهارات اخیر ســخنگوی دســتگاه قضا 
درباره محرمانه بودن نامه لاریجانی نوشــت: سند مزبور مشمول قانون اسناد 
محرمانه نمی شود. برعکس شــامل قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات 
است، زیرا مطابق شــیوه نامه تشخیص و تفکیک اســرار دولتی از اطلاعات 
عمومی، طبقه بندی کردن هرگونه ســندی که به حق و تکلیف عمومی مربوط 
می شود ممنوع است و اطلاعات مربوط به ردصلاحیت نیز از جمله این موارد 
اســت، زیرا این حق آحاد مردم و حقی عمومی است و قابل طبقه بندی کردن 

نیست. 
 جوان - این روزنامه نوشت: تلاش دولت سیزدهم در عرصه اقتصادی به رغم 
تحویل گرفتن خزانه خالی باعث شده است نه تنها کشور با بحران تورم کذایی 
مواجه نشود، بلکه علاوه بر تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز روند قیمت بیشتر 
کالاهای بازار نیز کنترل شده و در مجموع نرخ تورم روند کاهشی داشته است. 
 شرق- احمد توکلی فعال سیاسی اصولگرا در گفت و گو با این روزنامه گفت : 
انتخاب برخی مشاوران و انتصابات بعضی وزیران و مسئولان درست نیست که 

در باره وزیران، مناسب یا نامناسب، مجلس هم شریک است. 
 فرهیختگان: این روزنامه با تیتر » خرابکاری پاریس علیه توافق « نوشــت: 
باوجــود تعدیل مواضع تروئیکای اروپایی، فرانســه به طور ویژه مامور بر هم 
زدن مذاکرات شــده اســت... ) باید گفت( توافق ۱+4 در وهله  نخست باعث 
بازگشت آرامش به خاورمیانه خواهد شد، این آرامش منافع اقتصادی فرانسه 
را برهم خواهد زد زیرا این کشور برای فروش تسلیحات خود نیاز به ایجاد جو 

ایران هراسی میان شیخ نشین های منطقه دارد. 

انعکاس
اعتماد آنلاین مدعی شــد : مجموعه کاخ سعدآباد به دلیل داشتن لوله های گاز 
فرسوده در معرض خطر انفجار قرار دارد. این اتفاقی است که رئیس سابق کاخ 
در مراسم تودیع خود درباره آن هشدار جدی داد. لوله های پوسیده گاز این کاخ 
متعلق به قبل از پیروزی انقلاب اســلامی است و در این مدت بازسازی مهمی 
روی آن ها صورت نگرفته است. حفاظت از این لوله ها کاتدیک نیست یعنی هیچ 

حفاظی ندارد تا در مقابل نشت گاز  یا فرسودگی در امان بماند.
  جماران نوشــت: فرشــاد مومنی، اقتصاددان گفت: آیا شــهروندان گرامی و 
حکومت گران می دانند که در بدترین ســال های جنگ براساس گزارش های 
رســمی بانک مرکزی و مرکز آمار، خانواده های این مملکت سالانه ۱۲۲ کیلو 
گوشــت قرمز مصرف کرده اند و این میزان الان به ۶ تا 7 کیلو در ســال رسیده 

است؟
 آفتاب نیوز مدعی شد : رسانه های اصولگرا بیش از همه به انتقاد از انتصاب های 
شــهرداری پرداختند که البته دلیل این موضوع را باید در دو بخش بررسی کرد. 
نخست این که شاید از دلسوزان جریان اصولگرایی باشند و نخواهند نام جریان 
اصولگرایی به رانت و »تصاحب قدرت به هر قیمت« شهره شود. گروه دیگری 
هم هســتند که هدف شان تخریب شهردار است چرا که زاکانی از طیف آن ها در 
اردوگاه اصولگرایی نیســت  یا به خواست آن ها برای استخدام یا سپردن پروژه 

پاسخ منفی داده شده است.
 تابناک نوشــت : علیرضا نادعلی سخنگوی شورای شهر تهران که گفته هایش 
در باره نام گذاری خیابان ها و موضوع انوشــیروان دادگر  جنجالی شــده بود، 
در صفحه شــخصی خود در اینستاگرام نوشــت:معتقدم فرهنگ ایرانی نه تنها 
 تزاحمی با فرهنگ اسلام ندارد بلکه میراث و فرهنگ ایران باستان در بسیاری از 
عرصه ها، زمینه مناســبی برای پذیرش اسلام و رشــد و بالندگی مردمان این 

سرزمین داشته است.
 به دنبال تصویب قانون جامع حمایت از ایرانیان در سراسر جهان هستیم

وزیــر امور خارجه در ادامه ســفر خود به باکو، بــا ایرانیان مقیم جمهوری 
آذربایجان دیدار کرد. در این دیدار که با حضور شــمار زیادی از هنرمندان، 
ورزشــکاران، بازرگانان و چهره های شــاخص ایرانی حاضر در جمهوری 
آذربایجان برگزار شد، حسین امیرعبداللهیان ضمن ابراز خوشحالی از حضور 
در جمــع ایرانیان مقیــم در جمهوری آذربایجان، ایرانیان حاضر در ســایر 
کشورها را سفیران اصلی ایران در جهان خواند و گفت: ایرانیان عزیز در تمام 
نقاط دنیا افتخار آفرین هستند.امیرعبداللهیان با اشاره به حضور نزدیک به ۵ 
میلیون ایرانی در خارج از کشــور تاکید کرد: ما در دولت سیزدهم به دنبال 
تصویب قانون جامع حمایت از ایرانیان در سراســر جهان هستیم تا در نتیجه 
تبلیغات ایران هراسانه بیگانگان، هیچ ایرانی ترس از بازگشت به ایران نداشته 
باشــد و بداند که وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران این مسئله را 

تضمین می کند.

  

 گــروه خبر // مدیــرکل بنادر و 
چهار  گفت:  هرمزگان  دریانوردی 
 ایســتگاه جزر و مدســنجی در 
بنادر شــهید رجایی، بندر لنگه، 
قشــم  ذاکری  شــهید  و   کیش 

راه اندازی شد. 
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی رضا 
محمدی کرجــی ران در تشــریح این 

خبر افزود: راه اندازی و بروزرســانی 
این چهار ایســتگاه بــا هدف پایش 
نوســانات تراز ســطح آب و امکان 
تحلیل داده های جزر و مدســنجی و 
بهره گیری از آن در عملیات دریایی 
و بنــدری و همچنیــن اســتفاده در 
مطالعات دریایی صورت گرفته است.

اینکه داشــتن اطلاعات  بیان  با  وی 
 تغییرات تــراز دریا لازمه پیش بینی 
 دقیق تر جزر و مد است و این امر در 
پهلو دهی کشتی ها در بنادر و ساخت 

موج شــکن ها و ســایر سازه های 
دریایی نقش مهمی دارد، خاطرنشان 
کــرد: ایــن ایســتگاه ها دارای یک 
ســنجنده مکانیکی و یک ســنجنده 
راداری هستند که وظیفه آن خواندن 
اطلاعات سطح آب در هر ۱۰ دقیقه 
یکبار و اطلاعات دریافت شــده از 
طریق یک دســتگاه داده نگار ذخیره 

و جمع آوری می شود.
   کرجی ران بیان کرد: برخورداری از 
اطلاعات جزر و مدسنجی و استفاده 

داده ها در تمامی فعالیت های مرتبط 
با محیط دریا، استفاده هیدروگرافی و 
محاسبات سطوح جزر و مدی برای 
اســتفاده در امور مهندسی سواحل و 
ایمنــی دریانــوردی و تعیین چارت 
کنترل  نقاط  منطقه)جانمایــی  دیتوم 
 ارتفاعــی ایســتگاه های پایش تراز 
ســطح دریا( از دیگر کابردهای این 

دستگاه ها است.
  وی اضافه کرد: خروجی اطلاعات 
ایستگاه ها به صورت فایل های اکسل 

شامل تاریخ، ســاعت و میزان سطح 
آب، اســتخراج و محاسبات لازم بر 

روی آن است. 
  مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
عنوان کرد: اکنون برای رصد وضعیت 
ایســتگاه های جــزر و مدســنجی، 
بازدیدهای دوره ای دوماهه، شش ماهه 
و یکساله درنظر گرفته شده که توسط 
کارشناسان متخصص شاغل در اداره 
مهندسی ســواحل این اداره کل انجام 

می شود.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد 

راه اندازی چهار ایستگاه جزر و مدسنجی در بنادر هرمزگان

گروه خبر // شهردار بندرعباس گفت: با وجود 
تورم ها توانستیم تاکنون چهار میلیارد تومان 
هزینه های تیم داری شهرداری را نسبت به 

مدت مشابه کاهش دهیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی نوبانی روند 
تغییرات را در ســاختار تیم داری شــهرداری 
مثبت و یک گام مهــم و رو به جلو عنوان کرد 
و اظهار داشــت: پس از شروع فعالیت ساختار 
جدید تیم فوتبال شــهرداری اتفاقات خوبی در 
ورزشی  و  ،خدماتی  ساختارمدیریتی،تدارکاتی 
تیم رخ داده و در مقایسه با عملکرد سال گذشته 
تیم در جایگاه قابل قبولی قرار گرفته است و در 
حال حاضر با تفاضل ســه امتیاز نسبت به تیم 
اول جدول در رتبه هفتم لیگ دسته دوم کشور 

قرار دارد. 
   نوبانــی با بیان اهمیت موفقیــت تیم فوتبال 

شهرداری در انگیزه فوتبالی جوانان بندرعباسی 
گفت: ایــن تیم به همه مردم شــهر بندرعباس 
تعلــق دارد و متاســفانه بدلیل مشــکلات و 
حواشی بسیار، تا لیگ دســته دوم سقوط کرد 
و موجب ســرخوردگی فوتبال دوستان شد به 
همین دلیل تلاش کردیم تــا اول از همه، با کم 
 کردن حاشــیه های تیم و حذف واســطه ها و 
هزینه های زائد، تیم را به جایگاه واقعی برسانیم 
 و در همین راســتا با وجود افزایش سرسام آور 
هزینه ها و نرخ تورم ، نسبت به مدت مشابه قبل 
بدون آنکه بر کیفیت تمرینات و تجهیزات تیم تاثیر 
منفی گذاشته شود توانستیم حدود چهار میلیارد 
تومان صرفه جویی نمائیم. شــهردار بندرعباس 
بیان داشت : بازیکنان غیر بومی تیم در گذشته 
در هتل اقامت داشــتند و بار مالی سنگینی بر 
شهرداری تحمیل می شد که با بودجه ای معادل 

 یک دهم، هزینه هتل سال قبل و تجهیز یکی از 
ساختمان های مســکونی شهرداری، دومیلیارد 
و هفتصد میلیون تومــان در هزینه های اقامت 

بازیکنان تیم صرفه جویی شد.
   نوبانــی تصریح کــرد: در خصوص امورات 
اجرایی تیم هم با وجــود کارکنان علاقه مند و 
دلسوز در بدنه شهرداری، سال گذشته در حدود 
چهارصد و شــصت میلیون تومان با سایر افراد 
خارج از مجموعه شهرداری قرارداد بسته شده 
بود که امسال دستور دادیم به استثناء کادر فنی 
هیچ قــرار داد متفرقه ای با افراد خارج از بدنه 
شهرداری منعقد نشــود و در حال حاضر تمام 
امورات تیم بر عهده نیروهای سازمان فرهنگی 
ورزشی و اجتماعی و ظرفیت نیروی انسانی بدنه 
شهرداری است که به لطف خدا نتایج مثبت آن را 
نیز در مسابقات شاهد هستیم. شهردار بندرعباس 

افزود: در موضوعات دیگــر نیز همچون تهیه 
البسه ورزشی، تیم با وجود افزایش چند برابری 
قیمت ها نسبت به زمان قبل در حدود سیصد و 
ده میلیون تومان هزینه کمتری صرف شده است 

که رقم قابل توجهی است. 
   نوبانی همچنین با تشــکر از مدیران صنایع و 
شرکت صنایع پشتیبان گفت: همدلی خوبی برای 
بازگردان روحیه نشاط و ورزش میان شهرداری 
و ســایر مدیران شــکل گرفته و که جا دارد از 
شرکت صنایع پشــتیبان به جهت حمایت مالی 
بخشــی از هزینه های تیم فوتبال شهرداری و 
همچنین دکتر مرادی نماینده مجلس و مهندس 
پرویــن مدیرعامل شــرکت  پالایش گاز برای 
 پیگیری و تامین زمین تمرینات تیم تقدیر و تشکر

 کنم.
   شهردار بندرعباس در پایان گفت: اعتقاد دارم 
هر یک ریال از بودجه شــهرداری امانت مردم 
 نزد بنده است و تمام تلاشم را کرده ام تا بتوانم 
امانــت دار خوبی برای مردم باشــم و اطمینان 
داشــته باشــید برای حتی یک ریال از بودجه 

شهرداری دغدغه خواهیم داشت.

شهردار بندرعباس  : 

روند تغییرات در ساختار تیم داری شهرداری مثبت است
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طنز چیست ؟

طنز یعنی رقص با نووک قلــــم

آنچـــه را خواهد بگویم از دلم

طنـز یعنی قفل دل برداشتــــن

هــر منــافق را به هم واداشتن

طنـــز یعنی یک قلم با صد طپش

کشتــــــــن اهریمنـان ددمنش

طنز هست در ارتفاع خانـــه ها

مرگ صاحب طنـــز در آئیـنه ها

طنز یعنی زخم بر دل داشتــــن

تلـخی مردم زکـــــام بـرداشتن

طنـــز یعنــی تلخـی کــام همه

شهــد کــردن با قلم بـی واهمه

طنز یعنـی نیش زنبور عســـــل

دردآور، لیــک شیــرین مـاحَصَل

طنز یعنــی نیش عقرب از سَلـیم

جای صاحــب طنز باشد در حَلـیم

طنز یعنی خویشتن را یافتـــــن

در زمیــــــن و آسمَن ره یافـتن

طنز یعنی تیغ بـر اصل حیـــات

تا بگوئی مشـــــکلات و معضـلات

طنز یعنی خون دل یعنـــی جفـا

طنز یعنی دردودل یعنی صـــفـا

طنز یعنی آتش آتـــش فشــــان

زآیــــش اسرار از ســـر نهـان

طنـز گفتن عقده را وا میکـــند

خوانـدنش دل را مصفــا میکـند

طنز یعنـی هر سفیدی را سیــاه

گفتن حـــق است با افسـوس و آه

طنز یعنـی هر سیاهی را سفـیـد

گفتن حق کی موافق با تــو بـید؟

  سید علی رضا رئیسی
***

واریز یارانه ها 

گوشها یک بار دیگر تیز شد

یک خبر یارانه ها واریز شد

چون خبر پیچید در شهر و دهات

صف به عابر بانکها لبریز شد

مرغک لبخند از لبها پرید

مبلغش وقتی که آنالیز شد

قبض برق و گاز و آبش هر که دید

سیل غم از چهره اش سرریز شد

خرج ها افزون در آمد ها کساد

سهم شادی ها کم و ناچیز شد

یک خبر یارانه ها واریز شد

یک دوروزی جیبها لبریز شد

زود پرزد مبلغ یارانه ها

جیبها خالی چه غم انگیز شد

وای از دست گرانی وای وای

چهره هامان زرد چون پاییز شد

  محمد رضا کوزه گر 

طنز

جنوب کشور

 مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //  
استاندار بوشهر گفت: لنج داران باید تشویق 
شوند واردات مواد غذایی مورد نیاز جامعه و 

خوراک دام را در دستور کار قرار دهند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد محمدی زاده 
در جلسه ستاد تنظیم بازار استان بوشهر با بیان 

اینکه جمعیت گردشــگر به این اســتان رو به 
افزایش اســت اظهار کرد: تا ایام نوروز ورود 
گردشگران به استان بوشهر رو به افزایش است 
که کنتــرل قیمت کالاها و محصولات مختلف 
ضروری اســت.وی جهاد کشاورزی را متولی 
نظارت بازار و بازرســی کیفیت کالا دانست و 

بیان کرد: نظارت و بازرسی برای بررسی کیفیت 
و کنترل قیمت کالاها باید مستمر باشد.استاندار 
بوشهر برخورد قاطع با متخلفان در عرصه بازار 
را مورد تأکید قــرار داد و بیان کرد: قیمت نان 
بــرای ارتقا کیفیت آن افزایش یافت که در این 
زمینه باید کیفیت نان نانوایان کنترل و با متخلفان 

برخــورد قاطع شــود.محمدی زاده باتأکید بر 
تشکیل جلسات ســتاد تنظیم بازار به صورت 
مســتمر تصریح کرد: برگزاری جلسات تنظیم 
بازار در شهرســتان های ۱۰ گانه به ریاســت 
فرمانداران برای بررسی کیفیت و قیمت کالاها 
ضروری است.وی حمایت و تشویق لنج داران 

برای عرضه محصولات مختلف افزود: لنج داران 
باید تشویق شــوند واردات مواد غذایی مورد 
نیاز جامعه و خوراک دام در دســتور کار قرار 
دهند.استاندار بوشهر راه اندازی نمایشگاه عرضه 
مستقیم کالا را مورد تأکید قرار داد و بیان کرد: 
راه اندازی مراکز روز بازار در شهرهای مختلف 

استان بوشهر باید مورد توجه قرار بگیرد که در 
این زمینه فرمانداران محل مناسبی برای این مهم 

تعیین کنند.

استاندار بوشهر:

لنج داران واردات مواد غذایی و خوراک دام را در دستور کار قرار دهند

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // معاون وزیر نفت 
در امور مهندسی، پژوهشی و فناوری گفت: صنعت نفت 
حمایت ویژه ای از شرکت های دانش بنیان خواهد داشت.

   بــه گزارش خبرنگار دریــا، وحیدرضا زیدی فرد در جمع 
خبرنگاران که به دعوت بســیج رسانه به عسلویه سفر کرده 
بودند، اظهار داشــت: بر اساس شــعار امسال مبنی بر تولید؛ 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها، تلاش های گسترده ای به منظور 

حمایت از تولید داخل صورت گرفته است.
  وی با اشاره به اینکه دولت سیزدهم مطالبه رهبر انقلاب در 
حمایــت از تولید داخل را با جدیت دنبال می کند اضافه کرد: 
همه ظرفیت ها را برای توســعه و تقویت تولید داخل به کار 

خواهیم گرفت.
  معاون وزیر نفت در امور مهندسی، پژوهشی و فناوری با بیان 
اینکه مســئولان نباید از نقد رسانه ها ناراحت شوند، تصریح 
کرد: روحیه دولت جدید این اســت که مسائل را با تعامل با 

رسانه ها دنبال کند.

وی در مورد مســئولیت های اجتماعی صنایع نیز بیان کرد: 
دولت به موضوع مســئولیت های اجتماعــی صنایع اهمیت 
فراوانی می دهد افزود: وزیر نفت نیز در این زمینه تاکید ویژه ای 
دارد و طرح های خوبی در دستور کار قرار گرفته است.زیدی 
فرد بیان کرد: توجه به مســائل زیست محیطی در عسلویه، 
کاهش مشعل سوزی و نگاه ویژه به مسئولیت های اجتماعی از 
موضوعات مهم در این منطقه است که رهبر معظم انقلاب نیز 

در سفر به این منطقه مد نظر داشته است.
  وی در پاسخ به سوال مبنی بر ایجاد زیر ساخت اکوسیستم 
نوآوری و حمایت از تولیدهای فن آور شرکت های دانش بنیان 
و پیش بینــی راهکارهای قانونی تضمین بازار فروش گفت: 
برخی از شرکت های دانش بنیان گله مند هستند و گلایه های 

آنها بحق است.
  معاون وزیر نفت در امور مهندسی، پژوهشی و فناوری افزود: 
همراهی و همکاری لازم را باید با شرکت های دانش بنیان داشته 

باشیم و در نشستی ویژه به این موضوع خواهیم پرداخت.

معاون وزیر نفت :

صنعت نفت حمایت ویژه ای
 از شرکت های دانش بنیان خواهد داشت

       

حسن سیلاوی سرویس استان ها // سرپرست معاونت 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری خوزستان گفت: ۴.۵ 
میلیون تن کالا در بندر امام خمینی دپو شــده که این 
کالاها سرمایه های کشور به شمار می روند و منابعی برای 

آن ها هزینه شده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  آقارضا فتوحی در نشست تنظیم 
بازار که به صــورت ویدیو کنفرانس با حضور رییس جمهور 
در سرسرای استانداری خوزستان برگزار شد بیان کرد: تمامی 
دستگاه های مرتبط باید با بسیج امکانات و منابع  موجود نسبت 
بــه ترخیص، حمل و بارگیری کالا از بندر امام اقدام کنند. وی 
گفت: هر یک از دستگاه های اجرایی استان که می توانند برای 
ترخیص کالاهای دپو شــده در بندر امــام اقدامی انجام دهند 
باید وارد میدان شــوند و همراهی لازم را داشته باشند تا این 
کالاها به سراسر کشور سر ریز شوند، ورود این کالاها به بازار 
کاهش قیمت اجناس را به دنبال دارد.فتوحی با تاکید بر ایجاد 
بستری برای دسترسی آســان و مناسب مردم به  مواد غذایی  
گفت: اســتان خوزستان علاوه بر توان تولید محصولات خود، 
می تواند بازو و تکیه گاه خوبی برای کشور باشد از این رو نقش 

دستگاه های اجرایی عضو ستاد تنظیم بازار در این زمینه بسیار 
حائز اهمیت است. سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری خوزســتان اظهار داشت:  اگر مدیران دستگاه های 
اجرایی وظایف ذاتی خود را به درســتی انجام دهند بسیاری 
از مشکلات رفع خواهد شد از این رو باید تمام تلاش مدیران 
عضو  کارگروه تنظیــم بازار همراهی جهت انجام امور به نحو 
مطلوب باشد. فتوحی بر به روز رسانی  آمار و رصد لحظه ای  
وضعیت کالاهای اساسی در بازار تاکید کرد و گفت: ضرورت 
دارد مدیران متولی حوزه تنظیم بازار علاوه بر داشتن اطلاعات 
 جامع نســبت به وضعیت فعلــی کالاهای اساســی در بازار 
پیش بینی نسبت به وضعیت همان کالاها در ماه های آینده داشته 
باشند تا متناسب با آن وضعیت برنامه ریزی شود و تصمیم لازم 
اتخاذ گردد. وی بیان کرد: با توجه به تاکید استاندار خوزستان 
بر رصد اقدامات لازم از ســوی دستگاه های اجرایی با تلاش  
همه مدیران امید است بتوانیم آرامش و رفاه مورد نظر را برای 
مردم فراهم آوریم.فتوحی افزود:خوزستان استانی با پتانسیل  و 
ظرفیت های خوبی است که باید این ظرفیت ها برای رفاه مردم 

استان بکار گرفته شود.

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری خوزستان:

۴.۵ میلیون تن کالا در بندر امام خمینی ذخیره شده است

 

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // استاندار 
خوزستان با اشاره به جلسه هیات دولت و بررسی 
مصوبات سفر رئیس جمهور گفت: رئیس جمهور 
بر ابلاغ این مصوبات تاکید داشــت تا اعتبارات 

آن ها به سرعت تامین شود. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛صــادق خلیلیان در 
خصوص جلسه هیات دولت، اظهار کرد: قرار بود از 
ابتدا استاندار ویژه خوزستان در جلسات هیات دولت 
شــرکت کند؛ دعوت شــدیم و در این جلسه شرکت 
کردم. مسائل و مشکلات مرتبط با استان خوزستان را 
طرح کردیم و در عین حال گزارشی از ۱۰۰ روز اول 

کاری در استان ارائه دادیم.
   وی افزود: اعضای دولت نیز نظرات خود را مطرح 
کردند و رئیس جمهور بــه طور خاص و ویژه گفت 
که اســتان خوزستان را مورد توجه قرار می دهد و از 
همه اعضا خواست که به جد به دنبال حل مشکلات 

خوزستان و تسریع پروژه ها باشند.
   استاندار خوزستان گفت: در مجموع ارزیابی مثبتی 

از روند کار ۱۰۰ روزه در اســتان خوزســتان شد. 
مسائل و مشکلات طبیعتا در چارچوب سفر دولت 
قابل حل است. سفر زمانی انجام شد که دو سه روز 

از به روی کار آمدن دولت گذشته بود. 
  خوشبختانه موفق شدیم این مصوبات را احصاء و 
پروژه ها را شناسنامه دار کنیم.وی افزود: در نهایت در 

جلساتی تمام مشکلات استان خوزستان در زمینه های 
مختلف از جمله مشکلات آبادان و خرمشهر احصاء 
شــدند و اکنون به تصویب رسیده اند و رئیس جمهور 
بر ابلاغ این مصوبات تاکید داشــت تا اعتبارات آن ها 

به سرعت تامین شود.
   خلیلیان گفت: از جمله اقداماتی که انجام می شود، در 
بحث آب شرب است که مشکلاتی در استان خوزستان 
از جمله شهرهای آبادان، شادگان و خرمشهر داریم. 
اعتبارات این ها تامین شده تا آب شرب مطمئنی برای 

این شهرها فراهم آوریم و در طرح ها تسریع شود.
وی با اشاره به مشــکلات آب و فاضلاب بیان کرد: 
در شــبکه های فاضلاب مشــکلات عدیــده ای در 

آبادان، شــادگان و بخش هایی از خرمشهر داریم که 
از آن ها بازدید شــد. این پروژه ها در قالب مصوبات 
سفر دولت به استان خوزســتان تصویب شده است.
استاندار خوزســتان افزود: هنوز می بینیم در توسعه 
شهری در آبادان و خرمشهر مشکلاتی وجود دارد و 
انگار تازه جنگ تمام شده است. همه این مشکلات 
احصاء شده است.وی که در یک بخش خبری صحبت 
می کرد، گفت: بیمارســتان آبادان و بیمارستان قلب 
خرمشــهر در این مصوبات آمده اند تا هرچه سریع تر 
به بهره برداری برسند. پروژه های مربوط به مشکلات 
دیگر نیز در قادر ۱۵ مصوبه برای اســتان خوزستان 
به تدریج اجرایی می شوند و شاهد کاهش مشکلات 

خواهیم بود.

طرح :  بیتا  هوشنگی

استاندارخوزستان عنوان کرد

تاکید رئیس جمهور بر ابلاغ مصوبات سفر 

  // استان ها  نژاد سرویس  مهران سلطانی 
معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان 
بوشهر گفت: پیش از انقلاب نرخ بی سوادی 
کشور ۵۲ درصد و استان بوشهر ۶۳ درصد 
بود اما اکنون این ارقام به ۳ درصد کاهش 

یافته است. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ ســید مجتبی 
هاشمی نژاد در آستانه سالروز تاسیس نهضت 
سوادآموزی در نشست با خبرنگاران اظهار 
کرد: 7 دی روزی اســت که امام خمینی)ره( 
دستور تاریخی برای تاسیس و شروع به کار 
نهضت ســوادآموزی با توجه به وجود ننگ 

بی سوادی مفرط در جامعه داد.
  وی اضافه کرد: در آن زمان نرخ بی سوادی 
کشور ۵۲ درصد و استان بوشهر ۶۳ درصد 
 بود اما در طول 4۲ ســال از عمر ســازمان 
سواد آموزی این ارقام به سه درصد کاهش 

یافته است.
   معاون ســوادآموزی آمــوزش و پرورش 
استان بوشهر با اشــاره به اینکه این معاونت 
علاوه بر سوادآموزی، مهارت آموزی را هم 
در دستور کار خود قرار داده است،  تصریح 
 کرد: با توافق انجام شــده با ســازمان فنی 
و حرفه ای بــه فارغ التحصیلان،  مهارت های 
 چندگانــه کامپیوتــر، معــرق کاری، قالی و 

گلیم بافی به آنها آموزش داده شده است.

هاشمی نژاد با اشــاره به اینکه رئیس اداره 
آموزش معاونت ســوادآموزی استان بوشهر 
به عنوان آموزش دهنده برتر حوزه ســامانه 
سوادآموزی کشــور انتخاب شده است، بیان 
کرد: سازمان ســودآموزی این استان نسبت 
به پارســال رشــد ۵ پله ای را با بهبود ۱۵ 
شــاخص از ۲۱ شاخص ســنجش سازمان 
سوادآموزی تجربه کرده و از جایگاه بیستم 
نرخ باســوادی در کشــور به رتبه پانزدهم 
ارتقاء یافته اســت البتــه در هدف های بعد 
به دنبال قرارگیری در گروه پنج اســتان برتر 
کشور هستیم.وی عنوان کرد: باتوجه به اینکه 
بی سوادی امری اجتماعی است و گروه هدف 
حوزه ســوادآموزی افراد ۱۰ تا 4۹ ســال 
 بازمانده از تحصیل به هر دلیل هستند انتظار 
می رود شــرکای بــرون ســازمانی ما در 
شناسایی، جذب و آموزش آنها یاری رسان 
ما باشند تا بتوانیم به هدف گذاری سال ۱4۰۰ 

برسیم.
معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان 
بوشهر افزود: شرکای برون سازمانی ما کمیته 
امداد، بهزیســتی، ثبت احوال، امور عشایر، 
ســازمان فنی و حرفه ای، جهاد کشاورزی، 
اتباع خارجی و نمایندگی کمیساریای عالی 

پناهندگان هستند.
  وی تاکید کرد: یکی از مشکلات جدی حوزه 
سواد آموزی قدر مطلق بالای بیسوادی است 
و کمتر از سه درصد باقی مانده کم سوادان و 
بیسوادان با یک پراکندگی بیش از حد عادی 
و نرمال وجود دارد که شناســایی و جذب 
 آنها از سوی آموزش دهندگان بسیار سخت

 است.
  وی خاطــر نشــان کــرد: بالاترین نرخ 
باسوادی در شهرســتان های بوشهر، دیلم و 
گناوه دارندو کمترین نرخ باسوادی علی رغم 
تلاش مســئولان مربوط به عسلویه، دیر و 

دشتی است. به طوری که شهرستان عسلویه 
بدترین عملکــرد اداری را دارد اما به علت 
تنوع صنف های مختلــف و نیروهای کاری 
متغیر شناســایی افراد بی سواد سخت است.

معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان 
بوشهر این سازمان با عبور از محور خواندن 
و نوشتن به ســطح آموزش ۱۲گانه با منابع 
آموزشی متنوع و استاندارد جهانی پیش رفته 
است به طوری که 44 عنوان کتاب در دوره 
سوادآموزی انتقال و تحکیم و همچنین ۲۰۰ 
عنوان کتاب و منابع آموزشــی جمعی وجود 

دارد.
 هاشــمی نژاد اظهار کرد: بر اساس آخرین 
سرشــماری در ۱۳۹۵، استان بوشهر از بین 
افراد ۱۰تا4۹ سال ۳4 هزار و ۳۹۱ بی سواد 
ثبت شده اســت که با توجه به خوداظهاری 
بودن ایــن آمار قابل اتکا نیســت و نیاز به 

راستی آزمایی بیشتر دارد.
  وی تصریــح کرد: معاونت ســواد آموزی 
طرح هــای مختلفی چون؛ ســواد در خانه، 
آمــوزش نمــاز )کلید بهشــت(، خواندن با 
خانــواده، حلقه های کتاب خوانی، پوشــش 
پناهنــدگان افاغنــه و کمیســاریای عالی 
 پناهنــدگان و توســعه زنــان و دختــران 

دارد.
   معاون ســوادآموزی آمــوزش و پرورش 
استان بوشهر بیان کرد: در زمان حاضر ۱۵۰ 
آموزش دهنــده در قالب طرح های مختلف 
در اســتان به امر سواد آموزی می پردازند که 
4۵ نفر از آنها از خانــواده ایثارگران بودند 
و  به اســتخدام وزارت آموزش و پرورش 
درآمده اند.هاشــمی گفــت: در زمان حاضر 
میزان باسوادی روســتایی در استان بوشهر 
۹۵.۲4 درصد و شهری ۹7.۱۶درصد، دربین 
مردان ۹۶.7۵درصــد و زنان ۹۶.۱4 درصد 

است.

معاون سوادآموزی آموزش و پرورش بوشهر :

نرخ بی سوادی در کشور به ۳ درصد کاهش یافته است

سهم یک درصد
 از خسارات معادن به روستاهای محروم تعلق گیرد 

علیرضا حائری زاده سرویس اســتان ها // فرماندار 
اردکان گفت: روســتاهای محروم و کمتر توسعه یافته 
نظیر حاجی آبــاد زرین با توجه بــه موقعیت خاص 
جغرافیایی و هم جواری با تعداد زیادی از معادن باید از 
سهم یک درصد از خسارات معادن منتفع گردد و این 

مهم تا حصول نتیجه پیگیری خواهد شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ مصطفی پوردهقان در نشســت 
بررســی و حل مشکلات روستای حاجی آباد زرین بخش 
خرانق شهرســتان اردکان با اشــاره به اینکه مردم روستای 
حاجی آباد مردمی ســخت کوش و تلاش گر هستند و باید 
مشکلات آنها را شنید، افزود: وظیفه مسوولان خدمت رسانی 
و شنیدن  مشکلات مردم  و تلاش برای رفع آنها است.وی 
با اشاره به گستردگی و پراکندگی  جمعیت در بخش خرانق 
اضافه کرد: مطالبه گری حق مردم اســت و باید مســوولان 
تمامی مطالبات مردم را شنیده و در جهت رفع مشکلات و 

موانع موجود تلاش کنند.
  فرماندار اردکان ضمن اشاره به استفاده از ظرفیت های بومی 
منطقه در رفع برخی از مشکلات تصریح کرد : احیای قنوات 
به عنوان شریان های تأمین اصلی آب در روستاها باید مورد 

توجه جدی قرار گیرد.
  وی از پیش کار کنی و مرمت قنوات این روستا توسط جهاد 
کشاورزی شهرســتان با اعتباری بالغ بر ۲ میلیارد ریال در 

آینده ای نزدیک خبر داد.
  فرماندار اردکان در ادامه با اشــاره به تمهیدات اتخاذ شده 
در جهت افزایش ۲ برابری  حجم برداشت آب شرب روستا 
تا ســال ۱4۰۱  افزود: مشکل شبکه  آبرسانی در روستای 
حاجی آباد به زودی  و با همــکاری دهیاری و اداره آبفار 

مرتفع خواهد شد.
  وی در پایان از تکمیل زمین چمن مصنوعی در این روستا 
خبر داد و گفت: از محل خیری و تعهدات اجتماعی صنایع 
و بــا همکاری دهیاری و اداره ورزش و جوانان اردکان تنها 
زمین ورزشی این روستا به چمن مصنوعی مجهز خواهد شد.
این نشست به منظور بررسی و حل مسائل و مشکلات تامین 
آب شرب و کشاورزی، آسفالت و اصلاح محور مواصلاتی 
روستا، اجرای کامل طرح هادی روستایی، مشکلات طرح ها 
و مساکن داخل و خارج از محدوده، ایزولاسیون انهار ، تجهیز 
ورزشگاه روستا به چمن مصنوعی و  رفع مشکلات بهداشت 
و درمان در این روســتا باحضور فرماندار اردکان، بخشدار  
خرانق،  تعدادی از رؤســای ادارات شهرســتان  و دهیار و 
شــورای روســتای حاجی آباد زرین در محل فرمانداری 

اردکان برگزار شد.
  مرکز این شهرستان ۱۳۰ هزار نفری در ۶۰ کیلومتری شمال 
غربی شهر یزد قرار دارد و متشکل از شهرهای عقدا، خرانق،  

احمدآباد و اردکان است.

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها //
بیان  با  انتظامی استان کرمان  فرمانده 
اینکه برآورد شده روزانه ۲۵ تا ۳۰ هزار 
مهمان برای ســالگرد شهادت سردار 
ســلیمانی وارد این استان شود تاکید 
کرد که تمهیدات ترافیکی برای ایمنی 
بخشی در راه های مواصلاتی و تکریم 

این افراد انجام شده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، سردار عبدالرضا 
ناظری در مراسم تجلیل از فعالان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان کرمان افزود: 
باتوجه به آمار بالای مســافران و مهمانان 
ضرورت دارد کــه در جاده های ارتباطی 
استان خدمات ایمن دریافت کنند.وی اظهار 

داشت: ماموران انتظامی و راهور با حضور 
و هشــدار خود زائران سردار دل ها را در 
محورهای ارتباطی استان کنترل می کنند 
و زمینه ســفری ایمن را برای آنان فراهم 
می سازند.فرماندهی انتظامی استان کرمان 
در ادامه با اشــاره به اقدامــات بازدارنده 
در برابر تخلفات حادثه ســاز در جاده ها 
 گفت: برخی مجازات ها مربوط به قوانین 
دهه های گذشته است که نیاز به روزرسانی 
 دارند. مدیرکل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان کرمان نیز در این نشست 
با تاکید بر اینکه طی سه سال اخیر کاهش 
تلفــات جــاده ای را در محورهای برون 
شهری استان داشته ایم گفت: ۳7 میلیون 

تن بار از مبدا اســتان کرمان طی یکسال 
گذشــته جابه جــا کردیم کــه ۱7 هزار 
 راننده در این بخش فعال هستند.سیدعلی 
حاج ســیدعلیخانی با تقدیر از رانندگان 
و دســت اندرکاران حــوزه راهداری و 
حمل و نقل استان کرمان افزود: همچنین 
۵.۲ میلیون مســافر از طریق وسایل نقلیه 
 عمومــی در محورهای ارتباطی اســتان 
جابه جا شــدند . وی بیان  کرد: در حوزه 
راهداری ۲۹ گردنه برفگیر در استان کرمان 
داریم که چهار هزار کیلومتر از محورهای 
ارتباطی ما را تحت تاثیر قرار می دهند و 
اکنون ۳۸۰ راهدار در آنها  مستقر هستند که 

به مردم خدمات می دهند.

فرمانده انتظامی کرمان :

برآورد روزانه ۳۰ هزار مهمان برای سالگرد شهادت سردار دل ها در کرمان
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فرهنگ  وهنر

 پرورش خلاقیت  نوجوانان کانون اصلاح 
و تربیت بندرعباس با آموزش سفال گری

   ســرویس فرهنگــی  //  کارگاه ســفال گری مربیان 
کانون پرورش فکری هرمــزگان به کمک پرورش خلاقیت  
و مهارت افزایــی در بین نوجوانان کانــون اصلاح و تربیت 
بندرعباس آمد. جمعــی از مربیان کانــون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانــان هرمزگان در نخســتین روز از فصل 
زمســتان ۱4۰۰ با اجرای برنامه های مهارتی ویژه نوجوانان 
کانون اصــلاح و تربیت بندرعباس، شــعار »زندگی کردن 
تمریــن می خواهد« را با آموزش ســفال گری آغاز کردند.
براســاس این گزارش، در این کارگاه فاطمه تقی زاده مربی 
مسوول کانون پرورش فکری شماره 4 بندرعباس به آموزش 
ســفال گری پرداخت.وی در خصوص مزایای استفاده از این 
هنر به نوجوانان شــرکت کننده در این کارگاه مهارتی گفت: 
این هنر اعتماد به نفس و عزت نفس را افزایش می دهد.این 
مربی کانون با بیان اینکــه کار با گل کمک می کند تا فرد از 
نگرانی های زندگی گریخته و تمرکز بر روی خلاقیت متمرکز 
شود، افزود: افرادی که ســفالگری می کنند در حین فرآیند، 
تاثیرات بیرونی بر روی کارشــان اثری ندارد، بنابراین فرد 
زمان خود را به خلاقیت اختصــاص می دهد.تقی زاده ادامه 
داد: چون ســفالگری به راحت شدن ذهن و بهبود آن کمک 
می کند، بنابراین به شما کمک خواهد کرد تا به دیگر امورات 
زندگی خود رسیدگی کنید.برگزاری قصه گویی از داستان های 
شــاهنامه توسط عضو ارشد کانون پرورش فکری شهرستان 
میناب، محمد امین سالاری جائینی از برنامه های جانبی این 
کارگاه مهارتــی کانون پرورش فکــری در کانون اصلاح و 
تربیت بندرعباس بود.در پایان این مراسم شکوهی، مسوول 
 فرهنگی کانــون اصلاح تربیت بندرعبــاس از برنامه ریزی 
دقیق اجــرای فعالیت های کانون بــرای نوجوانان این مرکز 
اصلاح تربیت به ویژه عارف کریمی ســراحی مربی ســیار 
 روســتاهای بندرعباس که هر هفته بــه نوجوانان این کانون 
سر می زند و برایشــان برنامه ریزی فرهنگی دارد، قدردانی 

کرد.
جشنواره تئاتر فجر از یزد آغاز می شود

  ســرویس فرهنگی // چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر از ۱4 بهمن ماه از شــهر یزد کار خود را آغاز می کند. 
تاریخ قطعی برگزاری چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر 
اعلام شد. براین اســاس این رویداد از ۱4 تا ۲۶ بهمن ماه 
به دبیری حسین مسافرآســتانه برگزار می شود.افتتاحیه این 
جشــنواره ۱4 بهمن ماه مصادف با سالروز ولادت حضرت 
امام محمدباقر )ع( در شــهر یزد برگزار خواهدشد.همچنین 
آیین پایانی چهلمین جشنواره بین المللی تئاترفجر با معرفی 
برگزیدگان ایــن رویداد، ۲۶ بهمن ماه همزمان با ســالروز 
ولادت حضــرت امام علــی )ع( در تالاروحــدت برگزار 

می شود.

خبر

باستان شناسان   // فرهنگی  ســرویس 
پس از ۵۰ ســال کاوش  در شهر سوخته، 
برای نخستین بار موفق به کشف یک لوح 
حسابداری مربوط به دوران آغاز ایلامی 

شدند. 
   ســیدمنصور سیدســجادی ـ سرپرست 
هیأت باستان شناســی شهر سوخته ـ درباره 
این کشــف مهم، توضیح داد: کشف این گونه 
لوح ها در مناطق غربی ایــران امری عادی 
است، اما نکته اینجا  است که در شرقی ترین 
نقطه ایران و »دشــت لوت«، باستان شناسان 
تا کنون به چنین کشــف »منحصر به فردی« 
دســت نیافته بودند.او با بیان این که این لوح 
نشــان از ارتباط جامعه شهر سوخته با مردم 
آغاز ایلامــی دارد، افزود: حســین مرادی، 
باستان شناس و معاون هیأت باستان شناسی 
در عمق چهار متری اتاق شــماره ۲7 منطقه 
مسکونیِ محوطه شهر سوخته در حین کاوش 
به این لوح رسید.سیدسجادی این کشف را تا 
حدودی منتظــره خواند و گفت: در همایش 
باستان شناسی جنوب شــرق این نوید را به 

جامعه باستان شناســی داده بودم که در آینده 
خیلی نزدیک چنین رویدادی رخ خواهد داد 
و هیأت باستان شناســی به این کشف دست 
خواهد یافت.سرپرست هیأت باستان شناسی 
شهر ســوخته درباره مشــخصات این لوح 
حســابداری، گفت: این لوح، ۱۱ سانتی متر 
طول و 7ســانتی متر عرض دارد و شــامل 
دو گونه علامت اســت. یکــی از علامت ها 
خطوطی اند که نشانگر نوع کالای ارسال شده 
همراهِ لوح است و دیگری سلسله شکل های 
مســتطیلی عمق دار که نشان از تعداد کالای 
ارسال شده  دارد که فعلا برای ما ناآشنا  است.
این باستان شناس مهمترین نکته در ساختار 
این لوح را اثر مُهر اســتوانه ای ارسال کننده 
روی آن دانســت و افزود: طبق ساختار این 
مُهر، کاملا روشن است که مردم در آن دوره از 
سیستم حسابداری ده گانی استفاده می کردند، 
برخلاف ســومری ها که سیستم حسابداری 
آن ها بر اســاس نظام شصت گانی بوده است.

او با اشــاره به این که تا فصــل نوزدهم، در 
بخش های خیلی قدیمی ترِ شــهر ســوخته 

کاوشی نشده بود، بیان کرد: در دو فصل گذشته 
تصمیم گرفتیم در لایه های عمیق تر کار کنیم 
که خوشبختانه این تصمیم منجر به کشف این 
لوح باارزش در عمق چهارمتری شد.سجادی 
اظهارکــرد: هم اکنــون و در روزهای پایانی 
کاوش و پژوهش فصــل نوزدهم در پایگاه 
شهر سوخته مشغول ثبت، ضبط و آماده سازی 
مستندات و گزارش کار هستیم و کار حفاری 
در سه گمانه اصلی در منطقه مسکونی به پایان 
رسیده است.باستان شناسان کاوش های فصل 
نوزدهم شهر سوخته را از اول آذرماه ۱4۰۰ 
آغاز کرده اند که اکنون، به روزهای پایانی آن 
نزدیک شده اند. کاوش های این فصل به دلیل 
کمبود بودجه به سه کارگاه محدود شد؛ کارگاه 
نخست در منطقه مسکونی شرقی واقع شده 
که فعالیت های باستان شناسی در آن با هدف 
دستیابی به لایه های قدیمی تر صورت گرفت. 
در کارگاه شماره ۳۳ که دومین کارگاه است، 
ادامه فعالیت های سه فصل گذشته دنبال شد. 
کارگاه شماره ۳۹ نیز در منطقه مسکونی واقع 
شــده که فعالیت هیأت باستان شناسی در آن 

با هدف یافتن ساختمان ها و معماری جدید 
انجام شد.

  بنا بر اعلام پایــگاه میراث جهانی 
شهر ســوخته، در این فصل از 

کاوش از باستان شناسان ایتالیا 
و صربســتان نیــز دعوت 

شــده است.شهر سوخته 
با پنج هزار سال پیشینه 
تاریخــی و تمدنــی، 
مناطق  مهم تریــن  از 
در  باستانی  شهرنشینی 
اســت که  ایران  فلات 
در حدود ۶۰ کیلومتری 

زابل در استان سیستان و 
بلوچستان قرار دارد و سال 

۱۳۹۳ به عنوان سایت فرهنگی 
در یونسکو ثبت جهانی شد.

تا پیش از این نیز، آثار مهمی از شــهر 
سوخته کشــف شــده که از جمله آن ها به 
جمجمه جراحی شــده یک دختر ۱۳ ساله، 
چشــم مصنوعی زنی حدودا ۲۸ تا ۳۲ ساله 

که جنــس آن ترکیبی از قیر طبیعی و نوعی 
چربی جانوری و سیم های ریز طلایی شبیه 

مویرگ های چشم است، 

خط کشــی ساخته شــده از 

چوب آبنوس به طول ۱۰ سانتیمتر که تا دقت 
یک میلیمتر را اندازه گیری می کند، تخته نردی 
از چوب آبنوس با ۶۰ مهره و جامی سفالین 
بــا طراحی یک بــز درحال 
حرکت که قدیمی ترین 
جهان  انیمیشن 
دارد،  لقب 

می تــوان 
اشــاره کــرد. 
بعضــی از این آثار را 
در موزه شهر سوخته در استان 

سیستان و بلوچستان می توان مشاهده کرد.

یک کشف » منحصربه فرد « در شرقی ترین نقطه ایران

طرح : بیتا هوشنگی

  

سرویس فرهنگی // اسدالله شعبانی با بیان این که 
اگر پیوند انســان و طبیعت برقرار نشود، آینده ای 
برای کودکان نخواهیم داشت می گوید: ما به شعر، 
افســانه، و قصه ها و داســتان هایی که کودکان و 
جانوران، گیاهان و همه آن چیزهایی را که دنیای ما 
را به سوی دوستی و هم زیستی فرامی خواند، بیش 

از همیشه نیازمندیم. 
   این نویســنده ادبیات کودک و نوجوان درباره جایگاه  
»حیوانات« در ادبیــات کودک و نوجوان، گفت: بخش 
بزرگی از ادبیات دنیا، ادبیاتی است که جانوران از گونه 
اســطوره ای، تمثیلی و واقعی بسته به »شرایط اقلیمی« 
مخاطبان با بســامدی بیش و کــم در آن نقش آفرینی 
می کننــد. ما کتــاب »کلیه و دمنــه« را داریم که نقش 
جانــوران و گفت وگــوی آن ها در ریخــت تمثیلی و 
حکایت هــای پندآموز، گیرایی شــگفتی برای همگان 
و همه ســالان دارد. در داستان های شــاهنامه سیمرغ  
و رخــش و دیوان و جانــوران جادویی فضایی  چنان 

خیال انگیز و اسطورای می آفرینند که در آن رویدادهای 
واقعــی هم رنگ و آهنگی فراواقع پیدا می کنند و جهان 
حسی و اندیشگی »مخاطب« را گسترش می دهند برای 
همین است که در شــاهنامه هر چه از این فضا دورتر 
می شــویم و به رویدادهای تاریخی می رسیم، داستان ها 
به همان اندازه گیرایی خود را از دست می دهند. کاربرد 
»حیوانات« در »ادبیات« کودک بسیار دامنه دار است اما 
شیوه  این کاربرد و چگونگی بهره گیری از آن ها در شعر، 
افسانه و قصه بسیار جای گفت وگو دارد.نویسنده »قصه 
زاغ و روباه«، »قصه شهر قشنگ جنگلی« و »مرغابی و 
ماه« با بیان این که نقش آفرینی »حیوانات« در »ادبیات 
کودک« بسیار ضروری اســت، خاطرنشان کرد: پیوند 
انسان و کیهان از همه گونه جانوران، گیاهان و همه آن 
چیزهایی که جهان پیرامون ما را  ســاخته، انکارناپذیر 
است. ما در این بستر زاده می شویم و بعد می بالیم و باز 

به جهان ناشناخته ها بازمی گردیم. 
  پس دســتبرد زدن به حیات و هستی همزیستان چه 

حیوانی و گیاهی و چه انســانی شایسته انسان آگاه و 
هوشمند نیست. امروزه »بشریت« با همین جداسری ها 
خود را در آســتانه نابودی وانهاده است. اگر این پیوند 
انسان و »طبیعت«، پایداری نکند، شوربختانه آینده ای 
برای کودکان نخواهیم داشت! این جاست که باید گفت: 
ما به شــعر، افسانه، و قصه ها و داستان هایی که کودکان 
و جانــوران، گیاهان و همــه آن چیزهایی را که دنیای 
ما را به سوی دوســتی و هم زیستی فرامی خواند، بیش 
از همیشــه نیازمندیم.نویسنده »الاغه و کلاغه«، »قصه 
مار و قورباغه« و »دختر نارنج و ترنج« یادآور شــد: 
بایسته است کودکان را از همان خردسالی به پاسداشت 
زمین و زندگی در روی زمین آشــنا کنیم، این آشنایی 
می تواند در بزرگســالی ما را از خشونت باز دارد و راه 
با هم زیســتن را پیش رویمان بگذارد. دیگر نمی توان 
پذیرفت انســان هوشمند انسانی است که  در همه حال 
خود را از تنگناها بیرون بکشــد و به »موفقیت« برسد 
چرا که در این جهان پرآشوب فرومایگان فرصت طلب، 
هوشــمندتر می نمایند اما این هوشمندی دروغین است. 
باید به کودکانمان یاد بدهیم  هوشــمندی در این است 
که بتوانیم همدیگر را درک کنیم به »حقوق« انســانی و 
زیستی هم تجاوز نکنیم و به سخن فردوسی شاعر ملی 
ایران زمین »میازار موری که دانه کش اســت / که جان 
دارد و جان شیرین خوش اســت«. اسدالله شعبانی در 
پایان گفت: دیگر با این وضعیت ناگواری که برای دنیای 
امروز ما پیش آمده، نمی توان گفت هر کسی که وانمود 
کرد  دانش اندوزی کرده و به مدرک و مسند و قدرت راه 
یافته، هوشمند و باسواد است. دانش اندوزی و کوشش 
برای رسیدن به »موفقیت« تنها در گرو درک و رعایت 
حقوق دیگری اســت. یکی از بارزترین شاخص های 
 درک، پرهیــز از حیوان آزاری اســت و پاسداشــت 
محیط زیست. به گمان من آموزه هایی از این دست بیش 
از همه از راه شــعر و قصه و افســانه هایی که در آن ها 
پیوند حسی و عاطفی کودکان با دنیای جانوران برقرار 

می شود، امکان پذیر است.

 به چه داستان ها 
و شعرهایی نیاز داریم؟

ابراهیــم   // فرهنگــی  ســرویس 
»هملــت  نمایــش  پشــت کوهی 
پشــت کوهی« را از ۱۸ دی در پلاتوی 
آفتاب بندرعبــاس به صحنه می برد؛ 
نمایشی که در آن بازیگر پیشکسوت 
تئاتر هرمزگان بعد از ۱۸ ســال روی 

صحنه می رود.

   ابراهیم پشت کوهی نویسنده و کارگردان 
تئاتــر که قصــد دارد بعد از ۶ ســال بار 
دیگر نمایشی را با حضور بازیگران تئاتر 
هرمزگان در شهر بندرعباس روی صحنه 
ببــرد، دربــاره وضعیت اجــرای نمایش 
»هملت پشــت کوهی« گفت: تمرین های 
نمایــش »هملت پشــت کوهی« در حال 

انجام اســت و طی برنامه ریزی انجام شده 
اجرای عمومی این اثر نمایشی از ۱۸ دی 
در پلاتوی آفتاب بندرعباس آغاز می شود.  
وی یادآور شد: در این اثر نمایشی مهدی 
عطایی دریایی از بازیگران پیشکســوت 
تئاتر هرمزگان بعد از ۱۸ سال روی صحنه 
می آید.  پشت کوهی بیان اینکه دکور نمایش 
»هملت پشــت کوهی« اتاق یک خانه در 
دهه ۶۰ اســت که به شــکل ناتورالیستی 
ساخته می شــود، درباره وضعیت حمایت 
از تولید و اجرای این اثر نمایشــی، تأکید 
کرد: هنــوز هیچ حمایت مالــی از تولید 
نمایش »هملت پشــت کوهی«  و اجرای 

نشــده اســت و تمام هزینه ها به صورت 
شخصی تأمین شــده اند. البته امیدوارم که 
حمایت لازم از این نمایش انجام شــود.  
ماجــرای نمایش »هملت پشــت کوهی« 
بــه اتفاقاتــی رخ داده در یــک خانواده 
 ســاکن بندرعباس در یکــی از روزهای 
دی ماه ســال ۶۸ که اولین گروه از اسرای 
جنــگ تحمیلی به ایــران بازگشــتند، 
می پردازد.  مهــدی عطایی دریایی، مجید 
کشاورز، گاتا عابدی، افسانه برزکار، یاسمن 
صیاد دقت کار، غزل لوری، سعید سلیمی 
و محمد جامه شورانی بازیگران جدیدترین 

اثر گروه تئاتر »تی تووک« هستند.

با » هملت پشت کوهی « شکل می گیرد ؛

حضور بازیگر پیشکسوت هرمزگان 
بعد از ۱۸ سال

)) آگهی مزایده نوبت اول((  
اجرای احكام حقوقی دادگستری بندرعباس در سازمان کار به موجب پرونده اجرائي شماره بایگانی 9900246 ب کار محكوم عليه سازمان 
نظام کاردانی ساختمان هرمزگان به استناد اجرائيه شماره 9910427610100273 مورخ 1399/09/08 صادره از شعبه 1 دادگاه عمومی حقوقي 
بندرعباس محكوم به پرداخت 888/733/867 ریال در حق محكوم له خدیجه باستي تختی فرزند عباس گردیده است و اموال به شرح ذیل 
که فعلًا در اختيار امين اموال می باشد شامل : 1- یكدستگاه فتوکپي مستعمل شارپ به مبلغ 40/000/000 ریال 2- دو دستگاه کامپيوتر با 
کيس و مانيتور و صفحه کليد مستعمل به مارک سامسونگ به مبلغ 30/000/000 ریال . 3- یک دستگاه کولر پنجره اي 18 هزار تراست 
بصورت فعال به مبلغ 50/000/000 ریال . 4- یک دستگاه کولر پنجره اي مستعمل 18 هزار تراست بصورت غير فعال به مبلغ 20/000/000 

ریال . 5- یک دســتگاه اســكنر مستعمل به مارک اچ پی به مبلغ 15/000/000ریال . 6- یک دستگاه آبسردکن مستعمل بمارک آفترون به مبلغ 15/000/000 ریال . 
7- یک عدد ميز کنفرانس چوبی 6نفره مستعمل به مبلغ 14/000/000ریال . 8- 10 عدد صندلی مستعمل فلزي با روکش که بعضاً روکش ضرب دیدگی دارد به مبلغ 
12/000/000 ریال . 9- یک عدد ميز اداری چوبی با یک عدد صندلی چرخ دار مستعمل به مبلغ 9/000/000 ریال که مجموعا معادل 205/000/000 ریال ارزیابی 

وکارشناسی شده است و با شرایط زیر از طریق مزایده کتبی به فروش ميرسد .
 1- فروش نقدی است حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه از تاریخ مزایده ميباشد.2- کليه هزینه هاي مربوط به معامله ار هر قبيل و از هر جهت بعهده خریدار 
است.3- پيشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روزمزایده با هماهنگی اجرای احكام 10 % مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره 

2171295409008 نزد بانک ملي شعبه دادگستری تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند.
4- اجرای احكام در رد یا قبول پيشنهادات مختار است.5- مزایده در ساعت 11 ظهر روز یكشنبه مورخ 1400/10/19 بصورت حضوری بعمل مياید و برنده کسی 
است که بالاترین قيمت را پيشنهاد نماید. 6- در صورتيكه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده خودداری نماید مسئول 
کسر احتمالی قيمت و خساراتی که ازتجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او اسيتفا ميشود و سپرده تا تعيين کسر قيمت و خسارات وارده مسترد 
نخواهد شد و مقاضيان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بيشتر ميتوانند به اجرای احكام حقوقی دادگستری بندرعباس به آدرس چهارراه رفاه مجتمع شهيد بهشتي 

طبقه همكف واحد اجرای احكام مدنی اداره کار مراجعه نمایند .
زارعی  - دادورز اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس در سازمان کار

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  

سرویس فرهنگی // مدیر فروشگاه اینترنتی کتاب 
»آژانس کتاب« از تاثیر صداوسیما در روند تبلیغ 

کتاب و دیگر عواملی که می توانند در دیده شدن 
این کالای فرهنگی اثرگذار باشند، می گوید. 

  زهرا طالبی، مدیر فروشگاه اینترنتی کتاب »آژانس 
کتاب« درباره وضعیت تبلیغ کتاب ها و کتابخوانی در 
رســانه ها و تبلیغات شــهری اظهار کرد: تبلیغات در 
صداوســیما می تواند خیلی تاثیرگذار باشد. من فکر 
نمی کنم تبلیغ کتاب در قالب بنر و امثالهم خیلی تاثیر 

داشته باشد.
  او در عین حال گفت: اما معمولا تبلیغات صداوسیما 
- اگر در این حوزه بیشتر کار کنند - تاثیرگذار است. 
می بینیم فروش کتاب هایی که در برنامه های تلویزیونی 
معرفی می شوند، بلافاصله بالا می رود. مردم به نحوی 

به صداوسیما اعتماد می کنند.
  طالبی سپس به فروش بالای کتاب هایی که از طریق 
صداوســیما معرفی می شوند، بعضا حتی تا یک هفته، 
اشاره و بیان کرد: حتی وقتی خود ما هم تبلیغات کتاب 
را به صورت اســتفاده از بنرها انجام می دهیم، آن قدر 
بازخورد ندارد کــه تبلیغات تلویزیونی دارد. می توان 
گفت اعتمادســازی در آن جا بیشتر است. خصوصا 

وقتی افراد خاصــی کتاب ها را معرفی می کنند، تاثیر 
تبلیغات بیشتر می شود. 

  مدیر فروشــگاه اینترنتی کتــاب »آژانس کتاب« 
همچنین با بیان این که در مدرسه های ما بیشتر بر روی 
کتاب های درســی کار می کنند، گفت: اصلا بر روی 
کتاب های عمومی در مدرسه ها کار نمی شود. در حالی 
که یکی از دیگر قسمت هایی که می تواند بر روی تبلیغ 
کتاب موثر باشد، مدرسه است. مدرسه ها می توانند در 
کنار کتابی که تدریس می کنند، کتابی هم معرفی کنند تا 
دانش آموزان آن کتاب را هم مطالعه کنند و مثلا از آن 

خلاصه بنویسند. 
  این کار هم می تواند تاثیرگذار باشد.

زهرا طالبی به اهمیت شبکه های اجتماعی در فرآیند 
تبلیغ کتــاب هم اشــاره و اظهار کــرد: وقتی افراد 
شناخته شده چیزی در شبکه های اجتماعی می گویند، 
بر روند تبلیغ کتاب می تواند تاثیرگذار باشد. مثلا وقتی 
کتاب عادل فردوســی پور در »خندوانه« مطرح شد، 

فروش آن تا چند وقت بالا رفته بود. بنابراین چهره های 
مختلف می توانند در این امر خیلی تاثیرگذار باشــند.
او در عین حال در پاســخ به این پرسش که آیا تبلیغ 
کتاب در فضای مجازی توسط چهره ها غالبا به سمت 
کتاب های زرد نرفته اســت، گفت: بله، درست است 
و باید در مورد آن فکری شــود. من خیلی اطلاعات 
چندانی دراین باره ندارم. ناشران یا دست اندرکاران نشر 
بیشتر می توانند در این زمینه کمک کنند. اما این فضا 

زیاد به سمت کتاب های زرد رفته است.
   طالبی در پایان در خصوص شیوه تبلیغاتی پلتفرم های 
آنلاینی مثل »آژانس کتاب« بیان کرد: ما بیشتر هم بر 
روی شــبکه های اجتماعی کار می کنیم و هم بر روی 
ســایت. البته در حال حاضر بیشتر کار تبلیغی ما در 
سایت است. و ســعی می کنیم در قالب معرفی کتاب 
کتاب ها را تبلیغ کنیم. البته بنر و چیزهای دیگر را هم 
استفاده کردیم اما خیلی تاثیرگذار نبود. در حال حاضر 

بیشتر از طریق سئو سایت کار را جلو می بریم.

جایی که صدا وسیما  
می تواند خیلی 
تاثیرگذار باشد

  ســرویس فرهنگی // نماینده ســینمای ایران در اســکار ۲۰۲۲، 
 در فهرســت ۱۵ نامزد اولیه شــاخه بهترین فیلم بین المللی قرار 

گرفت. 
   آکادمی فهرســت نامزدهای اولیه در ۱۰ شــاخه از جوایز اسکار ۲۰۲۲ 
را اعــلام کرد و فیلم »قهرمان« به کارگردانــی اصغر فرهادی به نمایندگی 
از ســینمای ایران در میــان ۱۵ نامزد اولیه شــاخه بهترین فیلم بین المللی 

)غیرانگلیسی زبان( قرار گرفت. 

   فیلم ســینمایی »قهرمان« به همراه فیلم هــای »آزادی بزرگ« )اتریش(، 
»زمین بازی« )بلژیک(، »فرار« )دانمارک(، »کوپه شماره ۶« )فنلاند(، »من 
مرد تو هستم« )آلمان(، »دســت خدا« )ایتالیا(، »ماشین منو بران« )ژاپن(، 
»دعا برای ربوده شــده« )مکزیک(، »بره« )ایســلند(، »بدترین آدم دنیا« 
)نروژ(، »لونانا: قایقی در کلاس« )بوتان(، »کلیســای جامع پلازا« )پاناما(، 

»رئیس خوب« )اسپانیا( است
  این پنجمین بار است که اصغر فرهادی با فیلم هایش، نماینده سینمای ایران 

در جوایز اسکار می شــود.فرهادی تاکنون دو بار با فیلم های »جدایی« و 
»فروشنده« موفق به کسب اسکار بین المللی شده است. 

   امسال ۹۳ کشور واجد شــرایط رقابت در شاخه بهترین فیلم بین المللی 
جوایز اســکار بودند و در مرحله نخســت با حذف 7۸ فیلم، ۱۵ فیلم به 
فهرســت کوتاه راه یافتند. نامزدهای نهایی اسکار در تمامی شاخه ها شامل 
۵ فیلم بین المللی روز ۸ فوریه ۲۰۲۲ )۱۹ بهمن( معرفی می شوند و مراسم 

اسکار نیز ۲7 مارس ۲۰۲۲ )7 فروردین( برگزار می شود.

 » قهرمان « 
به فهرست کوتاه 
اسکار راه یافت
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حوادث

زن  دختران  حوادث//  ســرویس 
ســالخورده پس از فوت مادرشان 
مداربسته  دوربین  فیلم  بررسی  با 
از شکنجه  با صحنه های دلخراشی 
مادرشان توسط زنی که از او مراقبت 
می کرد روبه رو شدند و به اتهام قتل 

عمد از وی شکایت کردند. 
چندی قبل دو زن جوان به دادســرای 
امور جنایــی تهران رفتنــد و از زن 
میانســالی که از مادر سالخورده شان 
مراقبت می کرده به اتهام قتل شکایت 

کردند. 
دختر جــوان گفــت: من پرســتار 
بیمارســتانی در تهران هستم و همراه 
مادر ۸۰ ســاله ام به نام گوهر زندگی 
می کردم. مادرم بیماری آلزایمر داشت 
و چند سالی بود به خاطر اینکه توان 
راه رفتن نداشــت ویلچری شده بود و 
از طرفی هم مدتی بــود که کار های 
بیمارستان زیاد شده بود و من مجبور 
بودم دو شیفت ســر کار باشم و کمتر 
در خانه بودم که به مادرم رســیدگی 
کنم. به همین سبب من و دو خواهرم 
که همراه شوهرشــان زندگی می کنند 
تصمیم گرفتیم برای مراقبت از مادرم 
زنــی را اســتخدام کنیم. مــا با چند 

شــرکت خدماتی تماس گرفتیم و در 
نهایت شرکتی در یکی از خیابان های 
مرکــزی تهران که مجوز هم داشــت 
زن ۵۰ ســاله ای به نام پروانه را به ما 
معرفی کرد و ما هم او را برای مراقبت 
از مادرمان به صورت شــبانه روزی 

استخدام کردیم. 
* قطع دوربین 

پــس از اســتخدام پروانــه دوربین 
مداربسته در خانه مان نصب کردیم تا 
همیشه از دور مراقب مادرمان باشیم و 
کار های پروانه را زیر نظر داشته باشیم. 
مدتی گذشــت و معمولًا مــن یا دو 
نوبــت از طریق  به  خواهر دیگــرم 
تلفن های همراه مان همیشه به صورت 
آنلاین مراقب مادرمان بودیم که پس 
از مدتی هر از گاهی ارتباط تصویری 
ما با خانه مادرمان قطع می شد. وقتی 
می کردیم  ســؤال  مادرمان  مراقب  از 
مدعی می شــد که برق قطع شــده یا 
مشــکل فنی پیش آمده است و ما هم 
حرف های او را باور می کردیم، اما خبر 
نداشتیم که او عمداً ارتباط تصویری ما 
را قطع می کند و در آن زمان مادرمان 

را شکنجه می دهد. 
* آثار زخم و کبودی 

به هرحال روز ها می گذشــت و ما هم 
هر روز بیشتر درگیر کارهایمان بودیم 
و به امیــد اینکه پروانــه از مادرمان 
مراقبت می کنــد خیالمان راحت بود. 
من چند باری متوجه کبودی ها و آثار 
زخم روی بدن مادرم شــدم که پروانه 
ادعا می کــرد از روی تخت یا ویلچر 
افتاده اســت و باز هم ما به او اعتماد 
می کردیــم و از طرفی وقتی از مادرم 
ســؤال می کردم به خاطر بیماری اش 
تــوان توضیح دادن تــا اینکه حدود 
یک ماه قبل حالش بد شد و در حالی 
که آثــار کبودی و زخم در بدنش بود 
او را به بیمارستان منتقل کردیم و چند 

روز بعد از بستری هم فوت کرد. 
* شکنجه گر 

مادرمان مشــغول  فــوت  از  پــس 
خاکســپاری و عــزاداری بودیم که 
مراقبش تســویه کــرد و از خانه ما 
رفت تا اینکه چنــد روز قبل یکی از 
بســتگانمان که مهنــدس الکترونیک 
تــا دوربین  به خانه مان آمد  اســت 
مداربسته را بررســی و تعمیر کند که 
او گفــت دوربین مشــکلی ندارد و 
تمام ســاعات روز هم فیلم ها ذخیره 
شده اســت. ما کنجکاو شدیم و فیلم 

دوربین ضبط شده را بازبینی کردیم که 
دلخراشی  و  وحشتناک  با صحنه های 
روبه رو شدیم. متوجه می شدیم پروانه 
زمانی که مادرمان را شکنجه می داده 
ارتبــاط تصویری ما را بــا خانه مان 
قطع می کرده به خیــال اینکه ردپایی 
از خود به جای نگــذارد، اما غافل از 
اینکه دوربین تمامی لحظه ها را ضبط 
و ذخیره کرده است. پروانه مانند آدم 
روانی مو های مادرمان را می کشید و 
ســرش را به در و دیوار می کوبیده و 
دســتان او را به دسته ویلچر می زده و 
با وسیله ای او را شکنجه می داده است. 
الان احتمــال می دهیم که مادرمان به 
خاطر شــکنجه های زن شکنجه گر به 
قتل رســیده است و از او به اتهام قتل 

عمد شکایت داریم. 
با شکایت دو خواهر پرونده به دستور 
قاضی حبیب الله صادقی، بازپرس شعبه 
چهارم دادســرای امور جنایی تهران 
برای رســیدگی در اختیــار مأموران 
پلیس قــرار گرفت. همچنین بازپرس 
جنایی دستور داد پزشکی قانونی علت 
اصلی مرگ زن ســالخورده را اعلام 
کند و مأموران هم پروانه را شناسایی 

و برای تحقیق بازداشت کنند.

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

جهان

5 سال بعد از آشنایی در پارتی! 
بعد از آن که چند عدد قرص را با هم خوردم برای دیدار 
دوســتانم به پارک ملت رفتم و سپس با یکدیگر به 
سمت شهرک نجفی حرکت کردیم اما وقتی دوستانم 
متوجه شدند که من حال مناســبی ندارم، مرا کنار 

خیابانی رها کردند و...
این ها بخشــی از اظهارات دختر ۲۲ ســاله ای است که با 
وضعیت روحی و پوشش نامناسب توسط نیروهای گشت 
انتظامی به کلانتری هدایت شده بود. این زن جوان که مدعی 
بود بــه دلیل مصرف تعدادی قرص مخدردار حالت طبیعی 
مناســبی ندارد، درباره سرگذشــت تلخ خود به مشاور و 
مددکار اجتماعی کلانتری گفت: ۱۳ ســاله بودم که پدر و 
مادرم را مجبور کردم تا برایم گوشی تلفن هوشمند بخرند. 
آن روز به محض آن که گوشی را به دست گرفتم، لبخندزنان 
وارد فضای مجازی شــدم و به جست وجو در کانال ها و 
شبکه های اجتماعی پرداختم. یک هفته بعد با پسری آشنا 
شــدم که اهل بندر انزلی بود. روابــط تلفنی و پیامکی من 
و منصور ادامه داشــت به طوری که دلباخته او شــدم. دو 
ماه بعد از این آشــنایی در فضای مجازی خانواده منصور 
به خواســتگاری ام آمدند و من که او را دوســت داشتم با 
برگزاری یک مراســم ساده به عقدش درآمدم و خیلی زود 
برای آغاز زندگی مشترک عازم بندر انزلی شدم ولی هنوز 
چهاردهمین بهار زندگی ام را جشن نگرفته بودم که همسرم 
را در حال استعمال مواد مخدر صنعتی دیدم و تازه متوجه 
شدم منصور به مصرف شیشه اعتیاد دارد و خانواده اش برای 
آن که او را به مسیر درست زندگی بازگردانند تصمیم گرفته 
بودند منصور را داماد کنند تا شاید با شروع زندگی مشترک 
اعتیادش را ترک کند و...اشک ریزان با مادرم تماس گرفتم 
و ماجرای اعتیاد همسرم را بازگو کردم. مادرم که می دانست 
این ازدواج فرجامی ندارد، توصیه کرد فقط با یک دســت 
لباس به مشهد برگردم. من هم همه جهیزیه و دارایی ام را در 
بندر انزلی رها کردم و به تنهایی به خانه پدرم برگشتم چرا 
که پدرم به موادمخدر ســنتی اعتیاد داشت و مادرم مخارج 
زندگی مــا را تامین می کرد. او کاملا به زندگی فلاکت بار 
با یک مرد معتاد آگاهی داشــت و می دانست ادامه زندگی 
من با منصور امکان پذیر نیســت. به همین دلیل بعد از یک 
سال بالاخره به طور غیابی از منصور طلاق گرفتم ولی در 
خانه پدرم نیز اوضاع مناسبی نداشتم چرا که پدرم همواره 

پای بســاط مواد مخدر نشسته بود و برادر بزرگم نیز بر اثر 
معاشرت با  دوستان ناباب در گرداب مواد افیونی دست و پا 
می زد. در این میان فقط مادرم در خواربار فروشی کوچک 
خودمان زحمت می کشید تا به این زندگی آشفته سروسامانی 
بدهد. از سوی دیگر من هم که به شدت احساس تنهایی می 
کردم با دختران بی بندوبار و زنان مطلقه ای آشــنا شدم و 
مدام اوقات خودم را در پارتی های مختلط شبانه سپری می 
کردم. من هم خیلی زود وارد گروه آن ها شدم و شب های 
زیادی را در باغ های بولوار شاهنامه سپری می کردم تا این 
که پنج سال قبل در یکی از همین پارتی ها با اسد آشنا شدم. 
او یک سال از من کوچک تر بود اما خانواده خوبی داشت. 
من و اسد وارد یک رابطه عاشقانه شدیم و در بیشتر پارتی 
ها با یکدیگر شرکت می کردیم. علاقه من و او به یکدیگر 
هر روز بیشتر می شد و اوقاعت فراغتمان را در کنار یکدیگر 
می گذراندیم. این ارتباط عاشــقانه پنج سال طول کشید تا 
این که فهمیدم اسد با دختر عمه اش ازدواج کرده است چرا 
که خانواده او مخالف ازدواج من و اسد بودند. آن ها اعتقاد 
داشتند اختلافات شدید فرهنگی، طبقاتی و اجتماعی از یک 
سو و اختلاف سنی و همچنین مطلقه بودن من از سوی دیگر 
از جمله دلایلی اســت که این ازدواج   را به شکســت می 
کشاند و پایانی جز طلاق و جدایی نخواهد داشت. »اسد« 
هم که مانند گذشته بر اساس احساسات عاطفی و هیجانات 
دوران نوجوانــی تصمیم نمی گرفت مرا رها کرد و به دنبال 
سرنوشت خودش رفت. از حدود یک ماه قبل که این حادثه 
رخ داد من هم به شدت دچار ناراحتی های روحی و روانی 
شــدم به طوری که مجبور بودم داروهای اعصاب و روان 
مصرف کنم ولی باز هم دوستان نابابم را فراموش نکردم و 
به رفاقت بــا آن ها ادامه دادم. در این میان به یک عطاری 
رفتم و با خرید چند قرص مخدردار راهی پارک ملت شدم 
تا با دوســتانم ملاقات کنم. آن جا چنــد قرص را به یک 
باره مصرف کردم که شــاید روزگار تلخ را از خاطرم ببرد. 
دقایقی بعد با پیشنهاد دوستانم به سمت شهرک نجفی حرکت 
کردیم اما در طول مسیر آرام آرام اوضاع جسمانی من به هم 
ریخت و عوارض شــدید قرص ها نمایان شد. دوستانم که 
ترســیده بودند، پیکر مرا در کنار خیابان رها کردند و از آن 
جا گریختند. در حالی که وضعیت نامناسبی داشتم، نیروهای 

گشت کلانتری نجفی مرا پیدا کردند و... .

در امتداد تاریکی

ضاربین معلم بندرعباسی دستگیر شدند  
سرویس حوادث // رئیس کل دادگستری 
ضاربین  دستگیری  از  هرمزگان  استان 

معلم بندرعباسی خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان اظهار 
داشت: در پی اخبار واصله مبنی بر هجوم 
چند نفر از اراذل و اوباش به دبیرستان ادیب 
در محله نیایش شهر بندرعباس که منجر به 

مضروب شدن یکی از معلمان این مدرسه 
شده بود،  شناســایی و دستگیری عوامل 
این اقــدام مجرمانه به صــورت ویژه در 
دستور کار دستگاه قضایی استان هرمزگان 
قرار گرفت که خوشــبختانه با گســترش 
چتر اطلاعاتی، مخفیگاه این افراد توســط 

مأموران شناسایی شد. 
وی در ادامه افزود: در نتیجه بررســی ها 

مشخص شد ضاربین معلم بندرعباسی پس 
از فرار از محــل ارتکاب جرم در یکی از 
محلات این شهر پنهان شده اند که به محض 
تأیید این خبر با دستور مقام قضایی ضمن 
اعزام تیم های مجرب عملیات ویژه پلیس 
در یک عملیات غافلگیرانه افراد مورد نظر 

دستگیر شدند. 
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان در 

پایان با بیان اینکه عواقب بســیار سنگینی 
در انتظار اخلال گران نظم و امنیت عمومی 
است خاطرنشــان کرد: افرادی که سودای 
چنین جرائمی را در سر می پرورانند، آگاه 
باشند و بدانند که دستگاه قضایی قاطعانه با 

آن ها برخورد خواهد کرد. 
گفتنی اســت؛ یک معلم بندرعباسی برای 
حمایــت از یکی از دانش آموزان خود در 

مقابل حمله چهار نفــر از  اراذل و اوباش 
که به مدرســه محل خدمت او وارد شده 
بودند ایستادگی می کند و با ضربات چاقو 

مجروح و راهی بیمارستان میشود.
دانشــگاه  روابــط عمومی  اعــلام  بنابر 
این معلم  علوم پزشــکی هرمزگان، حال 
بندرعباسی پس از دو روز بستری شدن در 
سیر مراحل درمان وی همچنان ادامه دارد.بخش مراقبت های ویژه، بهبود نسبی یافته و 

دوربین مداربسته راز زن شکنجه گر را برملا کرد 

عاملان  حلقه  آخرین  حوادث//  سرویس 
قتل مرد جوان که با سناریوی همسرش به 

کام مرگ رفته است بازداشت شد. 
چندی قبل مردی مأمــوران پلیس تهران 
تماس گرفــت و اعلام کرد احتمال می دهد 
برای یکی از همسایه هایش که مرد جوانی 

است اتفاق تلخی رخ داده است. 
وی گفــت: زن و مرد جوانی همراه ســه 
فرزندشان همســایه ما هستند که شب قبل 
متوجه صدای دلخراشی از خانه آن ها شدم. 
نیمه شــب هم از پنجره خانه ام دیدم که سه 
مرد از داخل خانه مرد همسایه بیرون آمدند 
و جسمی را که داخل فرشی پیچانده شده بود 
به داخل خودرویی منتقل کردند و از محل 
رفتنــد. از طرفی هم از صبح خبری از مرد 
همســایه ندارم که احتمال می دهم برای او 
اتفاقی رخ داده باشد. با اعلام این خبر تیمی 
از مأموران کلانتری ۱۲۱ ســلیمانیه راهی 
محل حادثه در ساختمان مسکونی نزدیکی 
بزرگراه شهید محلاتی شدند.بررسی ها نشان 
داد زن و مرد شــب قبل بــا هم درگیری 
داشــته اند و از آن ســاعت بــه بعد هم از 
شوهرش خبری نیســت. بدین ترتیب زن 
جوان به دستور قاضی محمد حسین زارعی، 
بازپرس ویژه قتل دادســرای امور جنایی 
تهران بازداشت و به اداره پلیس منتقل شد. 
متهــم در بازجویی ها به قتل شــوهرش با 
همدستی پسر دایی اش اعتراف کرد و گفت 
که پسر دایی اش مرتکب قتل شده و دوست 
او و برادر خودش هم در انتقال جســد به 

قاتل کمک کرده اند. 

زن جوان در ادعایی گفت: شوهرم دو خانه 
داشــت که به نام من زده بود، اما مدتی بود 
اصرار داشــت دو خانه را بــه نام خودش 
ما  باعث اختلاف  برگرداند. همین موضوع 
شده بود که احتمال دادم اگر خانه را به نام 
او بزنم مرا طلاق دهد. بنابراین تصمیم گرفتم 
شوهرم را سر به نیست کنم و از برادر و پسر 
دایی ام کمک خواستم. پسر دایی ام مردی را 
پیدا کرد و به او ۵۰ میلیون تومان دســتمزد 
داد که شــوهرم را به قتل برساند، اما مرد 
اجیر شــده پس از گرفتن ۵۰ میلیون تومان 
ناپدید شــد که پسر دایی ام خودش تصمیم 
به قتل گرفت و نقشه را اجرایی کرد. بدین 
ترتیب تحقیقات برای دســتگیری متهمان 
ادامه داشــت تا اینکه مأموران ابتدا برادر 
زن جوان و دوســت پسر دایی را بازداشت 
و چند روز قبل هم پســر دایی را دستگیر 
کردند. قاتل ۱۸ ساله در بازجویی ها گفت: 
دختر عمه ام می گفت که شوهرش او را اذیت 
می کند و از من خواست فردی را برای قتل 
اجیر کنم و من هم مردی را پیدا کردم، اما او 
۵۰ میلیون تومان گرفت و فرار کرد. پس از 
این تصمیم گرفتم خودم همسر او را به قتل 
برسانم که شب حادثه به خانه دختر عمه ام 
رفتم و از پشت ســر با چوب بیسبال چند 
ضربه به سر شــوهرش زدم. وقتی خونین 
نقش بر زمین شــد دختر عمه ام چاقویی به 
مــن داد و من هم کار را تمام کردم. پس از 
این با دوستم و پسر عمه ام تماس گرفتم که 
با کمک هم جسد را به باغ پسر عمه ام منتقل 
و در آنجا دفن کردیم. تحقیقات از متهمان 

ادامه دارد.

حلقه قاتلان شوهر کامل شد 

ســرویس حوادث// زن جوان که به همراه شــوهر و 
برادرش به اتهام قتل در زندان است با نوشتن نامه ای 
به بازپرس پرونده مدعی شد شوهرش نقشی در قتل 

نداشته و برادرش قاتل است.
رســیدگی به این پرونده از ســال ۹۹ با کشف جسد مرد 
جوانی در منطقه افســریه آغاز شــد. پس از آن با دستور 
مقام قضایی جســد به پزشــکی قانونی منتقل و هویت او 
شناسایی شد. همچنین در ادامه کارآگاهان با توجه به نوع 
قتل این احتمال را مورد بررســی قرار دادند که وی قربانی 
یک انتقام جویی شده اســت.خانواده مقتول که کیارش نام 
داشت ناپدید شدن وی را چند روز قبل از کشف جسدش 

به پلیس اطلاع داده بودند.
در ادامه مأموران با بررســی تلفن همــراه مقتول دریافتند 
او با زنی به نام ســحر ارتباط داشته است. از این رو سحر 
بازداشت شد و در همان بازجویی های اولیه به قتل کیارش 
با همدستی برادر و همسرش اعتراف کرد و گفت: چند ماه 

قبل به عنوان مسافر سوار ماشین کیارش شدم اما بین راه او 
با خوراندن آبمیوه ای بیهوشم کرد و پس از آن متوجه شدم 
کــه مورد تعرض قرار گرفته ام و کیارش فیلم هم تهیه کرده 
اســت. وقتی به هوش آمدم او با تهدید به من گفت اگر از 
این ماجرا به کســی حرفی بزنم فیلمم را منتشر می کند. اما 
مدتی بعد که متوجه شدم کیارش قصد اخاذی از من را دارد 

موضوع را به همسر و برادرم گفتم.
آنها هم از من خواســتند با کیارش قرار بگذارم و در ازای 

پرداخت ۱۰ میلیون تومان فیلم را از او بگیرم.
بعد از آن برادرم گفت متوجه شده که کیارش اعتیاد دارد و 

از همین طریق هزینه موادش را تأمین می کند.
به این ترتیب با برادر و همســرم به ســر قرار رفتیم وقتی 

کیارش دید من تنها نیســتم خواســت فرار کند که برادر و 
همسرم او را به داخل ماشین آوردند و در تمام طول مسیر 
مدام به او مواد تزریق کردند تا طبق نقشــه مان مرگ او بر 
اثر تزریق مواد مخدر تشــخیص داده شود. نزدیک افسریه 
وقتی او کاملًا نیمه جان شــده بود برادرم او را از ماشین به 
بیرون پرت کرد و بعد هم از ماشین پیاده شد و او را کشت 

و به خانه برگشتیم.
با اظهارات سحر برادر و شوهرش نیز دستگیر شدند و آنها 
هم اتهام شان را پذیرفتند اما در حالی که این زن مدعی بود 
بــرادرش قاتل بوده در ادامه تحقیقات با طرح ادعایی تازه 
عنوان کرد که همســرش کیارش را به قتل رســانده است. 
اما همســر سحر با رد اظهارات همسرش گفت: من فقط به 

مقتول مواد تزریق کردم ولی برادر سحر کار او را تمام کرد.
پــس از پایان تحقیقات و در حالی کــه متهمان در زندان 
بودند، این بار سحر در نامه ای به بازپرس پرونده مدعی شد 
که در مرحله تحقیقات اظهاراتش واقعی نبوده و شوهرش 
نقشــی در قتل نداشته و برادرش مقتول را کشته است. وی 
در این نامه اظهار داشــت از انجا که دختر کوچکی دارد و 
با دستگیری او و شــوهرش این دختر بی سرپرست مانده 
اســت درخواست کرد او یا شوهرش را به خاطر تنها بودن 
دختر کوچکش آزاد کنند. از طرف دیگر همســر سحرنیز 

درخواست آزادی اش با قید وثیقه را مطرح کرد.
اما این درخواست ها در شعبه ۵ دادگاه کیفری استان تهران 
مورد تأیید قرار نگرفت و قضــات عنوان کردند که چون 
هنوز ظن مشــارکت هر کدام از متهمان در قتل وجود دارد 

امکان آزادی با قید وثیقه هم ممکن نیست.
 متهمان این پرونده جنایی بــزودی در دادگاه کیفری یک 

استان تهران محاکمه خواهند شد.

درخواست زن زندانی از قاضی:
شوهرم قاتل نیست آزادش کنید

کشف 18۲ هزار گواهی واکسن جعلی در فرانسه
 پلیس فرانســه ۱۸۲ هزار گواهی واکسن جعلی را کشف کرد. اصل این 
گواهی ها با هدف کنترل شیوع ویروس کرونا از تابستان امسال و به افرادی 
داده می شود که واکسن زده باشند یا از بیماری کرونا بهبود یافته باشند.دولت 
امانوئل ماکرون، رئیس جمهوری فرانسه در ماه ژوئیه این گواهی ها را معرفی 
کرد که برای دسترســی به مکان های متعدد از جمله بارها، رستوران ها و 
بسیاری از قطارهای مسافت طولانی و ضروری استفاده می شود.ژرالد درمنن، 
وزیر کشور فرانسه نگران از شیوع موج جدید و بسیار مسری سویه امیکرون، 
هفته گذشته از پلیس خواست تا تحقیقاتی را در مورد شبکه های مجرمانه 
یا افرادی که گواهی های واکسن جعلی عرضه می کنند را در دست گیرد. وی 
گفت که کشف ۱۸۲ هزار گواهی جعلی بخشی از 4۰۰ تحقیقی بود که پلیس 
انجام داد.وزیر کشور جزئیاتی در مورد دستگیری یا افراد دخیل ارائه نکرد. 
وی پیش از این گفته بود که در برخی از موارد متخصصان و کادر بهداشــت 
نیز ردیابی شده اند که در این عمل مجرمانه دست داشتند.درمنن در توییتر 
خود نوشت: استفاده، تهیه یا فروش گواهی های واکسن تقلبی به  ویژه از طریق 

شبکه های اجتماعی، مجازات ۵ سال زندان و 7۵ هزار یورو جریمه دارد.
غرق شدن قایق حامل مهاجران در آب های یونان

 پس از غرق شدن قایق حامل مهاجران در آب های یونان یک تن کشته و 
تعدادی دیگر مفقود شدند. گارد ساحلی یونان اعلام کرد: پس از غرق شدن 
یک قایق حامل مهاجران در نزدیکی جزیره فولگاندروس، یک مهاجر جان 
خود را از دست داد و ده ها نفر ناپدید شدند.امدادگران ۱۲ مهاجر را که بیشتر 
آنها عراقی و سوری بودند در انبار قایق پیدا و آنها را به جزیره مجاور منتقل 
کردند.نیروهای گارد ساحلی با استناد به صحبت های نجات یافتگان حادثه 
اظهار داشــتند: قایق حامل ۳۲ تا ۵۰ نفر بوده و پس از بروز نقص فنی در 

موتور دچار آب گرفتگی شد.
شهادت ۲ رزمنده حشد شعبی عراق در حمله داعش

 حشد شــعبی عراقی در بیانیه ای اعلام کرد که در حمله تروریست های 
داعش به منطقه ای در استان صلاح الدین، ۲ نیروی تیپ ۸۸ حشد شعبی به 
شهادت رسیده و 4 رزمنده دیگر نیروهای بسیج مردمی عراق زخمی شدند.

ســازمان حشد شعبی اعلام کرد که در حمله تروریستی داعش به منطقه ای 
در اســتان صلاح الدین ۲ نیروی حشد شعبی به شهادت رسیده و 4 نیروی 
دیگر زخمی شدند.حشــد شــعبی عراقی در بیانیه اعلام کرد که در حمله 
تروریست های داعش به منطقه الفتحه در استان صلاح الدین عراق، ۲ نیروی 
تیپ ۸۸ حشد شعبی عراق به شهادت رسیده و 4 رزمنده دیگر نیروهای بسیج 
مردمی عراق زخمی شدند.این بیانیه در ادامه تاکید کرده است که نیروهای این 
تیپ عملیاتی را برای تعقیب تروریست ها آغاز کرده اند.گفتنی است که عراق 
در دســامبر سال ۲۰۱7، پس از حدود سه و نیم سال درگیری با داعش که 
حدود یک سوم این کشور را اشغال کرده بود، آزادسازی تمام سرزمین های 
خود از چنگال این گروه تروریستی را اعلام کرد، اما بازمانده های این گروه 
تروریستی هنوز در مناطقی از بغداد، صلاح الدین، دیالی، کرکوک، نینوا، الانبار 

و برخی مناطق دیگر فعالیت دارند.

استرداد کلاهبردار ۲۰ هزار میلیاردی به کشور
سرویس حوادث// مرد فراری که به اتهام 
کلاهبرداری ۲۰ هزار میلیارد تومانی تحت 
تعقیب بود با کمک پلیس اینترپل به ایران 

استرداد شد.
 سردار هادی شیرزاد، رئیس پلیس بین الملل 
فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران در 
تشــریح این خبر اظهار کرد: براساس دستور 
مقامات قضایی، فــردی به اتهام کلاهبرداری 
۲۰ هــزار میلیارد تومانی بــا صدور اعلان 
قرمز تحت پیگرد قانونــی قرار گرفت. متهم 

با همدســتی چند نفر دیگر، با ایجاد چندین 
شرکت صوری و گشایش اعتبار اسنادی برای 
واردات کالا به ایران، در خارج از کشــور با 
اســتفاده از جعل اســناد، کالای تقلبی را به 
جای کالاهای واقعی به کشور ارسال می کرد.

وی عنوان کرد: پس از تحقیقات انجام شــده 
مشخص شد، متهم به یکی از کشورهای منطقه 
متواری شده است که با استفاده از ظرفیت های 
موجــود در بانک های اطلاعاتی ســازمان 
اینترپل، محل اختفای وی شناسایی شد و با 

هماهنگی های لازم با مراجع مربوطه داخلی و 
سازمان اینترپل، علیه وی اعلان قرمز صادر 
و این متهــم اقتصادی با همکاری اینترپل آن 

کشور دستگیر شد.
شــیرزاد متذکر شد: با استفاده از ظرفیت های 
موجود در کشــور محل اختفــا، متهم صبح 
دیروز از طریق مرز هوایــی و فرودگاه امام 
خمینی)ره( به کشور انتقال یافت و برای طی 
کردن مراحل قانونی و پلیسی تحویل مقامات 

قضایی شد.

 طرح: بیتا هوشنگی

ارائه خدمات عمومی رایگان مجازات یک متهم
ســرویس حوادث// سرپرست محاکم کیفری دو 
شهرســتان کرمان از صدور حکم ۲۵۰ ســاعت 
خدمات عمومی رایگان به عنوان مجازات جایگزین 

حبس برای یک متهم خبر داد. 
علی میرزابیگی در تشریح این خبر افزود: متهم این 
پرونده به دلیل نگهداری ۱4 لیتر مشــروبات الکلی 
دســت ســاز به تحمل ۶ ماه حبس تعزیری درجه 
۶ با احتساب و کســر بازداشت قبلی و نیز تحمل 
۱۰ ضربه شــلاق تعزیری درجه ۶ و نیز پرداخت 
4۹ میلیون ریال جزای نقدی به نفع دولت محکوم 
شده بود که با توجه به اینکه فاقد سابقه کیفری بوده 
و دارای تخصص و مهارت در رشــته تأسیســات 

ساختمان اســت، حکم جایگزین حبس در قالب 
خدمات عمومی رایگان، برای او صادر شد.

رئیــس شــعبه ۱۰۱ محاکــم کیفــری دو کرمان 
اظهارداشت: متهم این پرونده به انجام ۲۵۰ ساعت 
و ارائــه آموزش حرفه تأسیســات ســاختمان به 
مددجویان حاضــر در اردوگاه درمان اعتیاد ماده 
۱۶ کرامت سپاه ثارالله محکوم شده و موظف است 
به دلیل شــاغل بودن، روزانه چهار ساعت به نحوی 
که به اداره امور زندگی شخصی و معیشت وی خلل 
وارد نشود، ضمن هماهنگی مسئول مربوطه در نهاد 
پذیرنده خدمت حاضر شده و ارائه آموزش به گروه 

هدف نماید.



مخازن راهبردی نفت  خام جاسک گامی بزرگ در توسعه سواحل مکران است
سرویس شهرستان//  مدیر کل امور اقتصادی 
و دارایی هرمــزگان در بازدید معاون اقتصادی 
وزارت اقتصاد از پــروژه مخازن راهبردی نفت 
خام جاسک با بیان اینکه این پروژه دومین پایانه 
صادراتی کشــور بعد از خارک است، گفت: این 
طرح ملی گامی بزرگ در توسعه سواحل مکران 

است. 
مهدی دســینه در حاشــیه این بازدید که به همراه 
مدیرکل بودجه، مدیرکل دفتر آینده پژوهی و جمعی 
از مشــاوران و نمایندگان وزارت اقتصاد و روسای 
چند هولدینگ مالی به منظور ترسیم مدل تامین مالی 
پروژه های توسعه ســواحل مکران صورت گرفت، 
افزود: مرحله نخست این طرح در حال انجام است 

که در ادامه شاهد شــروع مرحله های دوم و سوم 
آن که هر کدام دارای ۲۰ مخزن اســت نیز خواهیم 
بود.نائب رییس مرکز خدمات سرمایه گذاری استان 
هرمــزگان در پایان گفت: ســرمایه گذاری مرحله 
نخســت این طرح 4۰ هزار میلیارد ریال است که 
قابلیت  ذخیره سازی ۱۰ میلیون بشکه در هر مرحله 
را داراست.محمد هادی سبحانیان معاون اقتصادی 
وزارت اقتصــاد و دارایی به همراه مدیرکل بودجه، 
مدیرکل دفتر آینده پژوهی و جمعی از مشــاوران و 
نمایندگان وزارت اقتصاد و روسای چند هولدینگ 
مالی به منظور ترســیم مدل تامین مالی طرح های 
توسعه ســواحل مکران به هرمزگان سفر کرده اند.

در این سفر قرار است تا ضمن جمع بندی نیازهای 
توسعه ای هرمزگان در نشست با استاندار این استان، 
بازدید میدانی از ظرفیت ها، زیرساخت ها و نیازهای 

آینده توسعه سواحل مکران انجام گیرد. 
 به گزارش ایرنا، روسای هلدینگ های تامین سرمایه 
امین و صبا تامین در این سفر معاون اقتصادی وزیر 

اقتصاد را همراهی می کنند. 
بازدید از سواحل مکران، بازدید از شهرهای سیریک 
و جاســک، بازدید از پروژه انتقال نفت از گوره تا 
جاسک، پروژه های پرورش میگو در سواحل شرقی 
هرمزگان و بازدید از پایانه نفتی کوه مبارک از دیگر 

برنامه های سفر سبحانیان به استان هرمزگان است.
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شهرستان

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان گفت: شهرستان 
حاجی آباد به عنوان دروازه ورودی شمال 
های  ظرفیت  دارای  هرمزگان،  اســتان 
اقتصادی، گردشگری و حمل و نقلی است 
توسعه  بخش  سرعت  آنها  شکوفایی  که 

این شهرستان خواهد بود.
بــه گزارش خبرنگار دریــا، دکتر علی رئوفی 
در آیین تکریم و معارفه فرماندار شهرســتان 
حاجی آباد که با حضور امام جمعه شهرســتان 
اســتانداری  آباد، مدیرکل حراســت  حاجی 
هرمزگان، اعضای شــورای اداری، شــورای 

تامین و همچنین جمعی از معتمدین شهرستان 
حاجی آباد برگزار شــد، عنوان کــرد: آقای 
علی خرم نسب سرپرســت جدید فرمانداری 
شهرستان حاجی آباد از جمله نیروهای با تجربه 
وزارت کشــور و استانداری هرمزگان است که 
کلیه سلســله مراتب اداری اعم از کارشناسی، 
بخشداری، معاون مدیران کل و مدیرکلی دفاتر 
ستادی استانداری را در کارنامه خود دارد و با 

تجربیات ارزنده کاری که دارد، 
می تواند در مسیر توسعه این شهرستان گام های 
جدی بردارد. وی با تقدیر از زحمات فرماندار 
سابق شهرستان حاجی آباد، تصریح کرد: آقای 

حمید جهانگیری فرماندار ســابق شهرســتان 
حاجی آباد در طول بیش از پنج ســال فعالیت 
خود در این شهرستان کارنامه مطلوبی از خود به 
یادگار گذاشت و جز فرمانداران برتر استان طی 
سال های اخیر براساس ارزیابی ها و شاخص 
های مراجع رسمی وزارت کشور و استانداری 
بوده است.  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان، افزود: با روی کارآمدن 
دولت هــا، تغییــر مدیران و انتصــاب مدیران 
همسو با برنامه های دولت جدید امری طبیعی 
و پذیرفته شــده است.  وی با اشاره به ظرفیت 
های شهرســتان حاجی آباد، اظهار داشــت: 

شهرستان حاجی آباد از جایگاه مهمی در استان 
برخوردار است و پتانسیل های اقتصادی یکی 
از ظرفیت های مهم شهرستان های حاجی آباد 
محسوب می شود که در صورت سرمایه گذاری 
و شکوفایی بخش کشــاورزی این شهرستان 
روند توسعه آن، دو چندان می شود.  رئوفی در 
همین خصوص، افزود: قرار گرفتن در مسیر مهم 
حمل و نقل کالا به اقصی نقاط کشور، اهمیت 
شهرستان حاجی آباد به عنوان دروازه ورودی 

به استان  را دو چندان کرده است.
 وی تصریح کرد: شهرستان حاجی آباد در کنار 
ظرفیت های مختلف اقتصــادی از جاذبه های 

گردشــگری بسیاری همچون آبشــار تزرج، 
مناطق دیدنی فارغــان، قلعه تاریخی، باغات، 
صنایع دستی و وجود آبگرم برخوردار است که 
ســرمایه گذاری در این بخش ها می تواند به 
ایجاد فرصت های جدید شغلی در این شهرستان 

کمک شایانی کند.
 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمــزگان، افزود: دولت ســیزدهم با شــعار 
جوانگرایی، ایران قوی و کار شبانه روزی کار 
خود را آغاز کرده است و فرمانداران و مدیران 
برای تحقق اهداف دولت باید با تلاش جهادی 
وارد عرصــه خدمت به مردم شــوند. رئوفی، 

تصریح کرد: فرمانداران در شرایط سخت تحریم 
و کرونا، امور شهرستان های استان را به خوبی 
مدیریت کردند که قابل تقدیر اســت.  وی در 
توصیه ای به فرمانــداران جدید، افزود: حفظ 
کرامت مردم و ایجاد فضای تعامل و همگرایی 
با ســایر قوا و دستگاه های اجرایی رویکردی 
است که ضروری است ســرلوحه کاری خود 

قرار دهند.
 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان خاطرنشــان کرد: مردم هرمزگان از 
جمله مردم شهرســتان حاجی آباد، شایســته 
بهترین خدمات هستند و فرمانداران باید خدمت 

صادقانه به مردم را در اولویت قرار دهند.
 در این آیین، علی خرم نسب به عنوان سرپرست 
جدید فرمانداری شهرستان حاجی آباد معرفی و 
از زحمات حمید جهانگیری فرماندار سابق این 
شهرستان با اهدا لوح سپاس، تقدیر به عمل آمد.

آغاز جمع آوری ۲۰۰ تن پسماند کارگاه های 
لنج سازی قشم 

 ســرویس شهرســتان// رییــس اداره حفاظت از 
محیط زیست قشــم از آغاز نهضت جمع آوری پسماند 
کارگاه های لنج سازی در جزیره قشم خبر داد و گفت: 
در این طــرح بیش از ۲۰۰ تن پســماند جمع آوری 
خواهد شد.  صادق رستمی اظهار کرد: به منظور کاهش 
مخاطرات محیط زیستی این طرح با اعتباری بیش از 
4 میلیارد ریال انجام می شــود. وی ادامه داد: تاکنون 
پســماندهای موجود در اطراف لنج سازی های جاده 
درگهان به لافت جمع آوری شده است. رستمی گفت: 
این پسماندها سال هاست جمع آوری نشده و علاوه بر 
چالش های زیست محیطی جلوه زشتی به طبیعت قشم 
داده است. به گفته وی، هم اکنون با ورود اداره حفاظت 
از محیط زیست و شورای تامین شهرستان جمع آوری 
و امحای پسماندهای کارگاه های لنج سازی با سرعت 
در حال انجام اســت. به گزارش ایرنــا، رییس اداره 
حفاظت از محیط زیســت قشم عنوان داشت: پیش از 
این نیز ۵۰ تن پســماند حاصل از شناورها سوخته در 

شهر لافت جمع آوری شد.
تبدیل منطقه قدیمی سیفه العین در کیش 

به جاذبه گردشگری 
 ســرویس شهرســتان// مدیرعامل شرکت عمران، 
آب و خدمات کیش از تبدیل منطقه کهن ســیفه العین 
در جنوب جزیره کیش به جاذبه ای برای گردشــگران 
دوستدار طبیعت خبر داد. عبدالنبی شرفی رئیس هیأت 
مدیره و مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات کیش 
در بازدید از منطقه ای به نام ســیفه العین، از احیای این 
مکان با همکاری اداره محیط زیســت سازمان منطقه 
آزاد کیــش خبر داد و گفت: با هم اندیشــی با بومیان 
کیش، این مکان به محلی برای بازدید گردشــگران و 
دوســتداران طبیعت منحصر بفرد کیش تبدیل خواهد 
شد.وی با اشــاره به طبیعت زیبای این منطقه و تاکید 
بومیان برای تبدیل آن به ظرفیت گردشــگری، اظهار 
داشت: این مکان قدیمی شامل آثار به جامانده از چشمه 
آب شــیرین و فضای دره  مانند و مسیر آب است که 
احیای آن با هرس درختــان و تعبیه  حفاظ چوبی در 
جهت حفظ طبیعت زیبا و فسیل های ارزشمند منطقه 
آغاز خواهد شد.به گزارش فارس، مدیرعامل شرکت 
عمران، آب و خدمات کیش بیان داشت: این منطقه در 
جنوب جزیره واقع شده و در سال های دور کشتی های 
عبوری و دامداران و صیادان مروارید از تنها چشــمه 
موجود در این منطقه آب شــرب شــیرین برداشــت 

می کردند. 

خبری

احداث شبکه برق رسانی شهرک شهید سلیمانی 
روستای زاج و داربست 

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // مدیر عامل شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان هرمزگان گفت: عملیات احداث 
شــبکه توزیع برق شهرک شهید سلیمانی روستای زاج و 

داربست جاسک در  یک مانور جهادی آغاز شد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهنــدس هاجر عبدی افزود: پروژه 
احداث شبکه توزیع برق این شهرک با شرکت ۱۰ اکیپ عملیاتی 
از شهرستانهای جاسک، ســیریک و میناب و پیمانکاران این 
پروژه آغاز شــد. به گفته وی، برای برق رسانی به این روستا ۶ 
کیلومتر شبکه و ۵ دستگاه ترانسفورماتور با اعتبار ۳۵ میلیارد 
ریال احداث شده است.  با برق رسانی به شهرک شهید سلیمانی 
روستای زاج و داربســت، ۱۵4 خانوار ساکن در این شهرک و 

مراکز آموزشی و درمانی از نعمت برق برخوردار می شوند.
عبدی اظهار داشــت: روســتای زاج و داربست به علت سیل 

دوسال گذشته به مکان جدید منتقل شد که پس از احداث منازل 
مسکونی، پروژه برق رسانی به شهرک جدید این روستا  توسط 

اکیپهای عملیاتی این شرکت  آغاز شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان عنوان کرد 

توسعه حاجی آباد در گرو سرمایه گذاری و شکوفایی بخش کشاورزی

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سرویس شهرستان//  رییس پلیس راهور کیش گفت: در راستای توسعه 
طرح ساماندهی موتورسیکلت های شارژی محدودیت پذیرش آموزش و 

ارایه گواهینامه این وسیله نقلیه در کیش برداشته شد. 
ســرهنگ مهدی توانگر اظهار داشــت: پیش از این آموزشگاه راهنمایی و 
رانندگی جزیره در هر هفته ۲ متقاضی را پذیرش می کرد که به منظور سهولت 
در طرح ســاماندهی و قانونمند کردن تردد با این وسیله محدودیت پذیرش 

برداشته شده است.
وی یادآور شد: هم اکنون در این جزیره روند پلاک گذاری موتورسیکلت های 
شارژی در حال انجام است و توصیه می شود صاحبان موتورسیکلت ها هر 

چه زودتر نسبت به پلاک گذاری وسیله خود اقدام کنند.
 رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی کیش گفت: این پلیس در 
راستای ساماندهی موتورسیکلت های شارژی جزیره تسهیلات ویژه ای برای 
متقاضیان گواهینامه رانندگی این وسیله نقلیه اعطا می کند. به گزارش ایرنا، 
توانگر گفت: هم اکنون در این جزیره حدود هشت هزار دستگاه موتورسیکلت 
شارژی وجود دارد که سه هزار دستگاه آن از داخل کشور و پنج هزار مورد 
نیز از خارج از کشــور به این جزیره وارد شــده که تمام این دستگاه ها در 

یک بازه زمانی باید احراز هویت،  ســاماندهی و پلاک گذاری شــود. طبق 
اعلام پلیس راهور موتورســیکلت ها در 4۰ درصد تصادفات جزیره کیش 
نقش دارند و در ۲۰ درصد تصادف ها نیز از سوی این پلیس مقصر شناخته 
شده است که انتظار می رود با طرح ساماندهی و قانونمند شدن تردد ها این 

تصادفات کاهش داشته باشد.

محدودیت پذیرش آموزش گواهینامه موتورسیکلت در کیش حذف شد

  

  

قشم  سرویس شهرستان//  شهردار 
گفت: ۱۳۰ چراغ روشنایی معابر توسط 
این نهاد تهیه شده و تا کنون ۲۰ چراغ 

در سطح شهر نصب شده است. 
میرداد میردادی افزود: همچنین هشت 
نقطه از محلات شهری شناسایی شده 
اســت که با اعتبار ۵۰ میلیارد ریال، 
آسفالت می شود.وی ادامه داد: تاکنون 
یکصد تنُ آســفالت برای لکه گیری 
مورد استفاده قرار گرفته که ۵۰۰ تنُ 
دیگر نیز بــه این امر اختصاص یافته 
است.شهردار قشم تصریح کرد: با توجه 
به وجود فضای اضافی در ساختمان 
جدید شــورای اســلامی این شهر، 

قسمتی از این ســاختمان در اختیار 
شهرداری  علمی کاربردی  دانشــگاه 
قشم قرار می گیرد.وی افزود: با انجام 
این امر، ۲ میلیارد ریال در هزینه های 

شهرداری صرفه جویی می شود.
میردادی ادامه داد: این ساختمان دارای 
۲ هزار و ۸۰۰ متــر زیربنا در چهار 
طبقه اســت که هم اکنون رنگ آمیزی 
ســقف، درب های آن نیز انجام شده 

است.
وی اظهار کرد: بــا رایزنی های انجام 
شــده با وزیر کشــور و معاون وی، 
دســتگاه هایی از جمله یک دستگاه 
لــودر، یک دســتگاه کامیون و یک 

دســتگاه آب پاش با یک ششم قیمت 
در اختیار شهرداری قشم قرار می گیرد.
شــهردار قشــم افــزود: همچنین با 
مذاکرات انجام شده با بانک ملی ایران، 
تسهیلاتی برای خرید یک لودر انجام 

شده که در دست اقدام است.
به گزارش ایرنــا، وی ادامه داد: بلوار 
خلیج فارس از میدان شهید سلیمانی 
تا میدان جهاد و  اجرای طرح پیورس 
بلوار شــهید رجایــی از مصلی امام 
علــی)ع( تا میدان جهــاد هر کدام با 
اعتبار افزون بــر پنج میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون ریال از جمله طرح هایی است 

که اجرا می شود. 

۱۳۰ چراغ روشنایی برای معابر قشم تهیه شد

برابــر آراء هيــات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيــت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی رودان تصرفات 
مالكانه وبلامعارض متقاضيانمحرز گردیده است لذا مشخصات متقاضيان 
واملاک مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به 
فاصله15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالكيت متقاضيان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اســناد واملاک 
محل تســليم وپس از اخذ رســيد ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایندو گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد در هر حال صدورســند 

مالكيت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
1-خانم قيمت ذاکری برنطين  فرزند علی به شماره شناسنامه 4699246931 
صادره رودان  در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 44378/27متر مربع 
ملكی متصالحين رودان قســمتی از پلاک باقيمانــده  1-اصلی  واقع در 
روستای برنطين رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی دارد مقدار 3487متر مربع 
از مســاحت ملک در حریم مسيل واقع شده است  که لازم است مقدار 

حریم پيشگفته به عنوان حقوق ارتفاقی وزارت نيرو منظور گردد
2-شــوکت معتمدی دهبــارز  فرزنــد  عبدالمهدی  به شــماره ملی 
4699178669صادره ازدهبارز درسه دانگ مشاع از  ششدانگ یک  قطعه 
زمين مزروعی  به مساحت 28739/23مترمربع مالكيت متصالحين رودان  
قســمتي از پلاک باقيمانده 4-اصلی  واقع دربيكاه کهنشوئيه رودان  هر 

مزگان حقوق ارتفاقيندارد
3–کلثــوم معتمــدی دهبــارز  فرزنــد  عبدالمهدی  به شــماره ملی 
4699170048صادره ازدهبارز درسه دانگ مشاع از  ششدانگ یک  قطعه 
زمين مزروعی   به مساحت 28739/23مترمربع مالكيت متصالحين رودان  
قســمتي از پلاک باقيمانده 4-اصلی  واقع دربيكاه کهنشوئيه رودان  هر 

مزگان حقوق ارتفاقی ندارد
4-خانــم مهدیــه نيكــزاد  فرزنــد  حكمــت الــه  به شــماره ملی 
3380439835صادره ازدهبارزدرششــدانگ یک  قطعه باغ   به مساحت 
15592مترمربع مالكيت متصالحين رودان  قسمتي از پلاک 41 فرعی5-

اصلی  واقع در روستای سكل رودان  هر مزگان حقوق ارتفاقی دارد.با حق 
عبور تيرهای برق و تلفن )شرکت مخابرات(در ضلع شمال مورد تقاضا که 

پلاک 41فرعی از 5-اصلی بنام امنه نصرتی معرفی گردیده است
5-مصطفی قاسمی فرزند عباس به شــماره ملی 4699857280صادره 
ازرودان  در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 164/72مترمربع ملكی 
متصالحين رودان قسمتی از پلاک 1182فرعی از  7-اصلی واقع درکلبر 
دهبارز رودان  حقوق ارتفاقی  دارد در ضلع جنوبی یک عدد جاکولری از 
باقيمانده  به مورد تقاضا باز است  که پلاک 1182فرعی از 7-اصلی به نام 

غلام شاهو نژاد  معرفی گردیده است  .
6-مسلم داوری فرزندشهریار به شماره ملی4690005230صادره ازرودان 

در ششدانگ یک باب خانه به مســاحت 200مترمربع قسمتی از پلاک 
587فرعی از 7 -اصلی واقــع در محله چاه تمر رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی ندارد . که پــلاک 587فرعی از 7-اصلی ذیل ثبت 2422صفحه 
422 دفتر جلد 14 بنام همایون مختاری  سندمالكيت صادر وتسليم گردیده  

ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری نموده است است .
7-اطهره داوری  فرزنداحمد به شماره ملی4699924638صادره ازرودان 
در ســه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت 192مترمربع 
قســمتی از پلاک 587فرعی از 7 -اصلــی واقع در محله چاه تمر رودان 
هرمزگان حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک 587فرعی از 7-اصلی ذیل ثبت 
2422صفحه 422 دفتر جلد 14 بنام همایون مختاری  سندمالكيت صادر 
وتسليم گردیده  ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری نموده 

است است .
8-مهدی رنجبــری  فرزندابراهيم به شــماره ملی4699759319صادره 
ازرودان در ســه دانگ مشــاع از ششــدانگ یک باب خانه به مساحت 
192مترمربع قسمتی از پلاک 587فرعی از 7 -اصلی واقع در محله چاه تمر 
رودان هرمزگان حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک 587فرعی از 7-اصلی ذیل 
ثبت 2422صفحه 422 دفتر جلد 14 بنام همایون مختاری  سندمالكيت 
صادر وتسليم گردیده  ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی خریداری 

نموده است است .
9-مسعود قاسمی فرزند احمد به شــماره ملی4699874118 صادره از 
رودان در ششــدانگ  یک باب خانه   به مســاحت 127متر مربع ملكی 
متصالحين رودان قســمتی از پلاک باقيمانده 7-اصلی  واقع در بالا شهر  

رودان حقوق ارتفاقی ندارد  
10- ســيد ذبيح الــه ســجادی فرزند ســيد محمد علی به شــماره 
ملــی2992520934 صادره از کرماندر ششــدانگيک باب انبارومحوطه 
اطراف آن  به مســاحت 120/14 متر مربع قســمتی از پلاک 478فرعی 
از 8-اصلی  واقع دررودان بلوار  بســيج حقوق ارتفاقی ندارد  که پلاک 
478فرعــی از 8-اصلی  ذیل ثبت 580 صفحه 151 دفتر جلد4 بنام آقای 
عليرضا ضيایی ثبت گردیده است ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رسمی 

خریداری نموده است است .
11-سجاد شهریاری فرزند محمودبه شماره ملی 3392159875 صادره از 
بندرعباسدر ششدانگ  یک باب خانه   به مساحت 232/63 متر مربع ملكی 
متصالحين رودان قسمتی از پلاک 462فرعی از 8-اصلی  واقع در بالاشهر 
معزاباد رودان حقوق ارتفاقی ندارد  که پلاک 462فرعی از 8-اصلی  بنام 
موسی لطفی زاده تفكيک گردیده وبرابر سند قطعی 9154 مورخ 52/7/4 
دفتر خانه 7 ميناب ذیل ثبت 1422 صفحه 315 دفتر 8 انتقال گردیده است 
12- ارسلان نيک طبع دهبارز فرزند اسدالله به شماره ملی 4690049041 
صادره از رودان در ششدانگ  یک باب خانه   به مساحت 196 متر مربع 
قسمتی از پلاک 914فرعی از 8-اصلی  واقع در پشته معزاباد رودان حقوق 
ارتفاقی ندارد  که پلاک 914فرعی از 8-اصلی  ذیل ثبت 626 صفحه 289 

دفتر جلد 4 بنام محمد حسين پاکدل ثبت 
وتا کنون سند مالكيت صادر نگردیده است 
ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رســمی 

خریداری نموده است است 
13- اميد داوری  فرزند  غلام به شــماره 

ملی4699870457 صادره رودان  در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
321/55 متر مربع ملكی متصالحين رودان قســمتی از پلاک 1252فرعی 
از 8-اصلــی  واقع در بند مــلاء رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد . 
که پلاک 1252فرعی از 8-اصلی بنام نصرالله بحرینی وعبدالله ميرحسينی 

وغلام توسلی وشرکاء معرفی گردیده است 
14-ميثم رنجبری  فرزند  علی به شماره ملی 4699890873 صادره رودان  
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 226/95 متر مربع ملكی متصالحين 
رودان قســمتی از پلاک 1269فرعی از 8-اصلی  واقع در بند ملاء رودان 
هرمــزگان  حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک 1269فرعی از 8-اصلی  بنام 
محمد علی نيک بخت ودرویش حدادی وموســی سليمانی وچهارشنبه 

رنجبری معرفی گردیده است 
15-خانم فائزه پور محی آبادی  فرزند  باقر به شماره ملی6070019539 
صادره ازماهان  در ششــدانگ یک باب خانه به مساحت 150 متر مربع 
ملكی متصالحين رودان قسمتی از پلاک 1336فرعی از 8-اصلی  واقع در 

پشته معزاباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد .
16-اســحق جعفری  فرزند عباس به شماره ملی 4699156010 صادره 
رودان  در ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 200 متر مربع ملكی 
متصالحين رودان قسمتی از پلاک باقيمانده  1336فرعی از 8-اصلی  واقع 

در پشته معزاباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد .
17-بهزاد شمس الدینی  فرزند محمد به شماره شناسنامه 4699571018 
صادره رودان  در ششــدانگ یک قطعه باغ به مســاحت 11867/86 متر 
مربع ملكی متصالحين رودان قسمتی از پلاک باقيمانده  9-اصلی  واقع در 

خاربجگان فاریاب رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد
18-حميد قلندر زاده  فرزند محمد به شــماره شناسنامه 4699081029 
صادره رودان  در ششدانگ یک قطعه باغ مرکبات به مساحت 6667/48 
متر مربع ملكی متصالحين رودان قســمتی از پلاک باقيمانده  10-اصلی  
واقع در روســتای خيراباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی دارد برابر نامه 
شماره 1400/100/28/9328 مورخ 1400/4/9 شرکت سهامی اب منطقه 
ای هرمزگان مقدار 689متر مربع از مساحت ملک در حریم مسيل واقع 
شده که لازم است مقدار حریم پيشگفته به عنوان حقوق ارتفاقی وزارت 

نيرو منظور شود . 147/م الف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/10/4 
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1400/10/20 

یحیی شیروانی-رئیس اداره ثبت اسناد رودان

کلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آیین نامه قانون تعیین ت

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی حق تقدم در خصوص افزایش سرمایه 
در شرکت صندوق حمایت از توسعه بخش کشاوری شهرستان بندرعباس )سهامی خاص(

در اجرای ماده 169 لایحه اصلاحی قانون تجارت، باطلاع کلیه سهامداران شرکت صندوق حمایت از توسعه بخش 
کشــاوری شهرستان بندرعباس )سهامی خاص( ثبت شده به شماره 19710 می رساند، که با عنایت به مصوبه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/9/14و تفویض اختیار عملی نمودن افزایش سرمایه به هیات مدیره، نظر 
به اینکه مقرر است سرمایه شــرکت از مبلغ49،994،240،000 ریال به مبلغ 80،000،000،000 ریال منقسم 
به8،000،000 سهم ده هزار ریالی با نام و از طریق )مطالبات -آورده نقدی یا تواماً و یا موارد دیگر مندرج در ماده 
158 لایحه اصلاحی قانون تجارت( افزایش یابد. لذا با توجه به ماده 166 لایحه اصلاح قانون تجارت هر صاحب 
سهم دارای 0/6 سهم حق تقدم نسبت به یک سهم مالکیت خود را دارا می باشد از کلیه سهامداران محترم شرکت 
درخواست می شود از تاریخ نشر این آگهی به مدت 60 روز از سلب حق تقدم خود از بخشی از سهام جدید طبق 
ماده 167لایحه اصلاح قانون تجارت ضمن مراجعه به دفتر صندوق و اطلاع از میزان قدرالســهم، مبلغ مربوطه را 
به حساب سپرده شماره987601612 این شرکت نزد بانک کشاورزی شعبه سازمان جهاد کشاورزی واریز واصل 
فیش مربوطه را به دفتر شرکت واقع در خیابان طلوع جنب سازمان جهد کشاورزی  صندوق حمایت از توسعه بخش 

کشاوری شهرستان بندرعباس تسلیم نماید. 
 بدیهی است پس از انقضاء مهلت مقرر، هیات مدیره می تواند سهام باقیمانده را به سایر متقاضیان واگذار نماید. 

تاریخ انتشار 1400/10/4 هیات مدیره شرکت

 طرح: فاطمه هوشنگی



  طالع بینی  

شنبه 4 دی 1400

20 جمادی الاول  1443

 سال  بیست و یکم شماره 3779

فروردین :  
نقشی كه شــما در جهان بیرونی دارید باعث می شود 
در طی ماه آینده بیشــترین تمركز خود را روی كار و 
وظیفه تان  بگذارید چرا كه خورشید وارد دهمین خانه 
مسیر شغلی شما می شود. اما شاید شما مایل نباشید كه آزادی خود را 
از دست بدهید، حتی اگر بدانید كه در قبال این كار موفقیت را به دست 
می آورید. در نهایت، شــما مســئولیت خود را بر مستقل بودن ترجیح 
می دهید، حتی اگر از تصمیم خود راضی و خشــنود نباشید. دلخور و 

عصبانی ماندن شما فقط مشكلات را بیشتر می كند.
    اردیبهشت :  

سیاره حاكم شما یعنی ونوس، تحت استرس و فشار است 
از اینكه شما كارهای بسیاری برای انجام دادن دارید  و این 
می تواند مانع لذت بردن شما از این تعطیلات شود چرا كه 
شما باید انرژی لازم را برای رویارویی با كارهای بی شماری كه در هفته 
آینده خواهید داشــت بدست آورید.اگر چه ممكن است اهداف شما در 
مسیر شما و درست جلوی رویتان قرار داشته باشند،  اما به نظر نمی آید كه 

رسیدن به آنها كار آسانی باشد.
     خرداد : 

احساسات شما امروز عمیق تر و شدیدتر از همیشه شده و 
باعث می شود احساس ناراحتی و نارضایتی كنید. حرارت 
خورشــید در هشتمین خانه شما یعنی »دیگران« باعث 
می شــود كه دیگران بتوانند بوسیله همجواری با پلوتون خودرأی روی 
ضمیر ناخودآگاه شما تاثیر بگذارند. شما فرصتی برای اشتباه ندارید، پس 
قبل از اینكه بخواهید برنامه و پروژه جدید را آغاز كنید خوب به آن فكر 

كنید تا وسط كار مجبور نشوید آن را رها كنید.
      تیر :

اگر چه ماه رمانتیك شما بهتان یادآوری می كند كه چقدر 
از احساســات تان تحت كنترل هســتند و چه كار باید 
بكنید،اما ممكن است شما توانایی تغییر اوضاع كنونی را 
نداشــته باشید. شما باید سعی كنید كه در لحظه اول هر دو جنبه قضایا 
را ببینید، اما این را هم در نظر داشــته باشــید كه باید در نهایت یكی از 
آنها را انتخاب كنید. اما در برابر احساســات تان تسلیم نشوید. به ندای 
درونتان گوش كنید، اما از این مطمئن شوید كه نقشه شما نتیجه منطقی 

و درستی دارد.
     مرداد :

حتی اگر فكر كنید كه دنیای شما در حال آرام شدن و سر 
و سامان گرفتن است، اما می دانید  كه هنوز كارهای زیادی 
دارید كه باید در طی ماه آینده انجام دهید. ممكن است 
احساس كنید كه یك ماجراجویی عالی برای شما می تواند تسكینی برای 
كارسخت و جزییات بی پایان باشد. فراوانی كار شما می تواند مقداری 
برایتان خسته كننده باشد، اما بهتر است كه در مقطعی از زمان كار خود 
را سر فرصت انجام دهید نه اینكه برای رسیدن به خط پایان عجله كنید!

     شهریور : 
شما قادر هســتید كه بدون اینكه از دیگران تاثیر منفی 
بگیرید یك تغییر اساسی و بزرگ را در زندگی تان ایجاد 
كنید. ابراز وجود به شــما اجازه می دهد كه استعدادهای 
درونی خود را بشناسید و و آنچه از احساسات تان كه مجال می یابند كه 
بیان شوند را با دیگران تقسیم كنید  و این مهم نیست كه چقدركار پیچیده و 
دشواری است. با این وجود، شما مایل به این نیستید كه روز تعطیل خود 
را با یك روز كاری معامله كنید. آنچه را اكنون واقعا ضروری است انجام 
دهید بدون اینكه نیاز باشد روش تعطیلی خود را بهم بزنید. برنامه ریزی و 
فكر كردن به آنچه كه می خواهید انجام دهید بهتر از این است كه كاری را 

بدون اینكه به عواقب آن فكر كنید شروع كنید.
     مهر : 

سیاره حاكم شــما ونوس عاشق است و امروز از اینكه 
با سیاره تیره و كدر پلوتون در تماس است زیاد راضی 
به نظر نمی رسد. شما گونه روشن تر و زیباتر پلوتون را 
ترجیح می دهید. هرچقدر قلب شما بیشتر فرصت بازیگوشی داشته باشد، 
بیشتر احساسات شما ناآرام می شود. نخواهید كه همه چیز را كنترل كنید. 
در عوض،  ســعی كنید و جدی باشید و تصمیم بگیرید كه در آینده چه 

كار بكنید.
      آبان : 

ممكن اســت امروز در مســیرتان به یك دوراهی مهم 
برخورد كنید، كه حتی نقشه هم نتواند به شما كمك كند 
كه باید چه راهی را بروید. به طور معمول، این می تواند 
جریان تصمیم گیری شما را كمی  پیچیده و سخت كند. اما هنوز،  ونوس 
رمانتیك مِیل وافر پلوتن را به سلطه تحریك می كند،  كه می تواند یه رابطه 
زیبا و شیرین را به میدان جنگی برای دو طرف تبدیل كند. پس بهتر است 
این فرصت بدست آمده را جدی بگیرید و یك رمان ترسناك بخوانید یا 

اینكه خودتان یكی بنویسید.
     آذر :  

امروز برای شما شرایط تازه ای بوجود می آید و شما ناگهان 
تصمیم می گیرید كه بلاخره برنامه ریزی كنید و شروع به 
كار كنید. روش های كناره گیری و دوری شما ممكن است 
تا الان نتیجه داده و موفقیت آمیز بوده، اما شرایط بسرعت تغییر كرده و 
ممكن است شما مجبور باشید كه تمام تمركز خود را روی این تصمیم 
بگذارید كه »چگونه میتوانم كاری را كه شــروع كرده ام را به خوبی به 
پایان برسانم؟« آهسته پیش بروید و بنیادی ایجاد كنید كه به اندازه كافی 

مستحكم باشد كه تا آخرین زمان همین جور باقی بماند.
      دی : 

زندگی شما این روزها بیشتر از خورشید انرژی خواهد 
گرفت چرا كه خورشید تابان وارد اولین خانه از شخصیت 
شما شده است و باعث می شود كه احساسات قلبی تان 
را بیان كنید. دیگران ممكن است بر سرسختی بی پایان شما غلبه كنند، 
اما شــما فقط می خواهید كه اوضاع را درست كنید. ممكن است شما 
احســاس رقیبی را داشته باشید كه از جنگ جان سالم بدر برده است. 
اما دوست ندارید كه اشتباهی كنید كه شما را از مسیر و هدف خود دور 
كند. راهی پیدا كنید كه در كشمكش و درگیری فائق آیید تا بتوانید در 

بازی برنده باشید.
  بهمن : 

شــما می خواهید كاری كنید تا از گِرِهی كه می دانید در 
آینده در زندگی تان خواهد افتاد پیشــگیری كنید. اما 
هنوز خیلی چیزها هست كه باید آنها را به خوبی راست 
و ریســت كنید قبل از اینكه به خودتان اجازه ابراز هیجان دهید. شما 
تصمیمات بزرگی برای آینده دارید همانطور كه خورشید وارد دوازدهمین 
خانه قسمت شما در ماه بعد شده است. به دقت انتخاب كنید،  به خاطر 

اینكه تصمیم آخر شما تاثیر بزرگی بر زندگی تان خواهد داشت.
اسفند : 

اگر چه ممكن است شــما مایل باشید كه با دوستان تان 
امروز تعامل دوطرفه داشــته باشید، احتمالا از این روابط 
اجتماعی زود خسته خواهید شد چرا كه به كار واقعی شما 
لطمه می زند. شما باید اكنون به تصوری كه در ذهن خود از زندگی داشتید 
فكر كنید و برای رسیدن به آن برنامه ریزی كنید و نگاه و چشم انداز زیبا 

و جادویی در تاریكی برای خود ایجاد كنید. 
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7 اقتصادی

 سرویس اقتصادی // استاندار هرمزگان 
گفت: زیرساخت های لازم برای پروژه های 
مولد به ویژه در کانون های فقر شناسایی 
شده، از محل بودجه عمرانی و اعتبارات 
صندوق توسعه استان که به زودی شکل 

خواهد گرفت، ایجاد می شود.
بــه گزارش خبرنگار دریــا ، مهندس مهدی 
دوستی در نشست ترســیم مدل تأمین مالی 

پروژه های توســعه ســواحل مكران كه با 
حضور سید محمد هادی سبحانیان معاون امور 
اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار 
شد، با اشاره به سهم 2.9درصدی هرمزگان از 
تسهیلات تبصره 18، اظهار كرد: با رایزنی های 
انجام شده قرار است سهم استان از این محل 
با رشد 1.3درصدی به 4.2درصد ارتقاء پیدا 
كند كه كمك شایانی برای ایجاد مشاغل خرد 

به عنوان یكی از سیاست های اصلی مجموعه 
دولت در استان هرمزگان می كند.

 وی با اشاره به برنامه ریزی انجام شده از سوی 
وزارت اقتصاد بــرای تأمین مالی پروژه های 
توسعه ســواحل مكران، افزود: ابتدا قرار بود 
یك شركت تأمین مالی از سوی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی ایجاد شــود كه اجرای آن 
به دلیل هزینه های بالا منتفی شد و مقرر شد 
كه از ظرفیت دیگر شــركت های تأمین مالی 
به منظور اجرای پروژه های خرد اشتغال زا در 

منطقه مكران استفاده شود. 
استاندار هرمزگان گفت: تخصیص منابع برای 
ایجاد مشــاغل خرد و پروژه های كوچك و 
متوســط از محل تبصره 18 و از طریق پلت 
فرم های تأمین مالــی جمعی صورت خواهد 
گرفــت و برای اجرای پــروژه های بزرگ و 
پیشــران منطقه مكران از كمك شركت های 
تأمین مالــی مانند امین و صبــا تأمین بهره 

خواهیم برد.  دوستی از آمادگی مدیران عامل 
شركت های تأمین سرمایه امین و صبا تأمین 
برای مهیا كردن ابزارها و تأمین منابع مالی این 
پروژه ها خبر داد و گفت: زیرساخت های لازم 
برای پروژه های مولد به ویژه در كانون های 
فقر شناسایی شده، از محل بودجه عمرانی و 
اعتبارات صندوق توســعه استان كه به زودی 

تشكیل می شود، ایجاد خواهد شد.
 وی عنوان كرد: هر یك میلیون دلار سرمایه 
گذاری در پروژه های بزرگ مقیاس به صورت 
تقریبی تنها یك شــغل ایجاد می كند كه باید 
این مدل توسعه در هرمزگان تغییر پیدا كند و 
زنجیره ارزش، توسعه طولی صنایع و خوشه 

های خدماتی در استان فعال شوند.
 اســتاندار هرمزگان، بهره مندی از منابع نفتی 
و معدنی را یك ظرفیــت بزرگ و مهم برای 
كشور برشمرد و اضافه كرد: با توجه به نزدیكی 
سواحل مكران به قطب معدنی كشور، زنجیره 

تركیبی معدنی و شــیمیایی در این منطقه باید 
فعال شــود و با توجه به محدودیت هایی كه 
در این حوزه وجود دارد، فعالیت در این زمینه 

دارای صرفه اقتصادی فراوانی است. 
وی، خط لوله گوره – جاســك و خط لوله 
صلح را از دیگر مزیت های مهم برای استان 
هرمــزگان عنوان كرد و گفــت: عبور این دو 
خط لوله مهم استراتژیك نفت و گاز از منطقه 
هرمزگان به این معنی اســت كه در همه نقاط 
استان نفت و گاز وجود دارد و می تواند صنایع 
مختلفی در امتداد آن شــكل بگیرد كه  شكل 
گیــری این زنجیره تركیبی می تواند بســیار 
راهگشا باشد. استاندار هرمزگان همچنین از 
تولید آزمایشــی پنبه با توجه به ظرفیت های 
بالقــوه موجود برای كشــت این محصول در 
استان خبر داد و گفت: هم اكنون پنج هكتار به 
صورت آزمایشی به كشت پنبه اختصاص داده 
شده و در مرحله نهایی یك هزارو 200 هكتار 

برای كشــت این محصول بــه منظور تقویت 
صنعت نساجی و همچنین فعال سازی صنایع 
پایین دست پتروشیمی كه امكان ایجاد اشتغال 

بالایی دارد، تخصیص داده خواهد شد. 
سرمایه گذاری و مشاركت در ایجاد سد و سازه 
های آبخیزداری برای مهار بیش از 260میلیون 
متر مكعب آب های ســطحی در منطقه شرق 
استان به منظور توســعه بخش كشاورزی از 
دیگر مباحث مطرح شده در نشست استاندار 
هرمزگان با معاون وزیر اقتصاد و شركت های 

تأمین مالی وابسته به شستا بود. 
همچنین در این نشســت مقرر شــد، جلسه 
مشــتركی با حضور اســتاندار هرمزگان و 
مدیرعامل شســتا برای بررسی مدل سرمایه 
گــذاری به منظــور ایجاد مشــاغل خرد و 
پروژه های اشــتغال زا در استان با محوریت 
سیاســت های ابلاغی از ســوی مقام معظم 

رهبری )مدظله العالی( برگزار شود.

استاندار هرمزگان عنوان کرد

تخصیص بودجه برای ایجاد زیر ساخت  پروژه های مولد

سرویس اقتصادی // کارشناس اقتصادی با اشاره به حمایت دولت از 
حذف قیمت گذاری دستوری سیمان و عرضه این محصول در بورس، 
گفت: فاصله  زیادی که بین نرخ ســیمان در کارخانه با قیمت نهایی 
مصرف کننده وجود داشت، از بین رفت و بدین ترتیب رانت چند هزار 
میلیارد تومانی که نصیب چند نفر محدود در حوزه سیمان می شد نیز 

حذف شد.   
كارشــناس اقتصادی ضمن اشاره به پیامدهای مثبت عرضه سیمان در بورس 

كالا به حذف رانت چند هزار میلیارد تومانی در صنعت سیمان اشاره كرد.
»علی محمد بدُ«  با بیان اینكه سیمان سال ها تحت كنترل دولت به لحاظ قیمتی 
بود، افزود: این صنعت با وجود آنكه به تدریج خصوصی شــده بود اما به رسم 
سال های قبل تر تحت نظارت و كنترل دولت قرار داشت و تولیدكنندگان اجازه 

كشف عادلانه قیمت برای تولیدات خود را نداشتند.
وی اظهار داشــت: در سال های گذشــته به دلیل فشاری كه به تولیدكنندگان 
سیمان وارد شــده بود، رایزنی هایی برای حذف قیمت گذاری دولتی انجام و 
طی جلساتی سرانجام برای عرضه این كالا در بورس كالا تصمیم گیری شد.  

 اختلال برق، عامل افت تولید سیمان
این كارشناس بازار سیمان با بیان اینكه با عرضه سیمان در بورس، قیمت گذاری 
دستوری این كالا خاتمه یافت و قیمت ها براساس عرضه و تقاضا كشف شد، 
گفت: فاصله ای زیادی كه بین قیمت در كارخانه با قیمت نهایی مصرف كننده 
وجود داشــت از بین رفــت و از این محل رانت چند هزار میلیارد تومانی كه 
نصیب چند نفر محدود در حوزه سیمان می شد نیز حذف شد.  وی اشاره كرد: 
در ابتدای عرضه ســیمان در بورس تلاطماتی در قیمت های بازار آزاد سیمان 
ایجاد شد اما این چالش، ناشی از قطع برق صنایع سیمان و توقف تولید آن ها 
بود. با كمیاب شدن تولیدات در بازار، قیمت ها تا چند برابر افزایش یافت اما 

بعد از تأمین دوباره برق این صنعت و به دلیل تصمیم دولت مبنی بر عرضه كل 
سیمان كشور در بورس، قیمت ها به حالت تعادلی بازگشت. 
  افزایش ظرفیت های تولید در پی قیمت های تعادلی

بدُ اظهار كرد: عرضه سیمان در بورس باعث می شود صنعتی كه سال ها زیان 
می دید، جانی دوباره بگیرد چراكه با كشــف قیمت بر اساس سازوكار بازار، 
ســودی كه تا پیش  از این، نصیب دلالان می شد به تولیدكننده می رسد؛ ضمن 
آنكه مصرف كننده نیز ناگزیر نیســت تابع قیمت های سلیقه ای واسطه ها باشد 
و براســاس قیمت تعادلی به محصول مورد نیازش می رسد.  این كارشناس 
بازار سیمان متذكر شد: این رویه صحیح سبب می شود به مرور تولیدكنندگان 
با تأمین نقدینگی لازم، برنامه هایی با هدف گذاری توســعه صنعت و افزایش 
ظرفیت تولید پیش بینی كنند و به این صورت، برنامه های پیش بینی شده برای 
افزایش تولید سیمان در كشــور نیز محقق خواهد شد. بدُ گفت: تا یك یا 2 
دهه قبل، همه صنایع، دولتی بودند و از محل آورده های دولت به مقدار مورد 
نیاز تولید می كردند اما بعــد از واگذاری این صنایع، دیگر منابع دولتی وجود 
ندارد و تولیدكننده باید كســب سود كند تا بتواند صنعت را سرپا نگاه دارد و 
آن را رشد دهد كه این موضوع در سایه عرضه محصولات در بورس و حذف 

قیمت گذاری های دستوری اتفاق خواهد افتاد.
حذف قیمت گذاری دستوری كه از مدت ها قبل مورد تاكید اكثر مسوولان كشور 
و نیز فعالان بازار ســرمایه بود، از ابتدای آغاز به كار دولت سیزدهم به طور 
جدی مورد بررسی قرار گرفت و اقدامات مثبتی در راستای لغو هر چه سریع تر 

این نوع قیمت گذاری در اكثر محصولات به كار گرفته شد.
طرح حذف قیمت گذاری دســتوری با عرضه كامل سیمان در بورس كالا، به 
جنبه عملیاتی نزدیك تر شد و خوش بینی های زیادی را در میان فعالان بازار 

برای حذف قیمت گذاری دستوری در اكثر كالاها ایجاد كرد.

کارشناس اقتصادی مطرح کرد

گام مثبت دولت در حذف رانت چند هزار میلیارد تومانی سیمان

مجمع عمومی عادی سازمان نظام صنفی رایانه ای هرمزگان برگزار شد
سرویس اقتصادی //پیرو آگهی منتشره در 
روزنامه دریا و دعوتنامه ارســالی به اعضا ، 
مجمع عمومی عادی ســازمان نظام صنفی 
رایانه ای اســتان هرمزگان در محل سالن 

اجتماعات سازمان برگزار شد.
 به گــزارش خبرنــگار دریا، در این جلســه 
عبدالوحیــد واحــدی رییس هیــات مدیره به 
نمایندگی از هیات مدیره ضمن خوش آمدگویی 
بــه اعضاء از همكاری اعضای صنفی و تعامل و 
همكاری مدیران و روسای دستگاههای اجرایی، 
نهادها و ادارات جهت پیشــبرد اهداف و انجام 
رسالت نظام صنفی رایانه ای و توجه به پتانسیل 
ها و بهره مندی از توانمندی و خدمات سازمان 
نصر هرمزگان تشــكر و قدردانی كرد.پس از آن 
مســتند به ماده 36 آیین نامه و ماده 8 اساسنامه 
با انتخاب هیات رئیسه ، مجمع وارد دستور كار 
شد. مصطفی پروین دبیر سازمان گزارش عملكرد 
و اقدامات انجام گرفته توســط هیات مدیره در 

یكسال را ارائه كرد و به تصویب مجمع رسید.

خزانه دار سازمان گزارش صورتهای مالی منتهی 
به 31 شــهریورماه 1400 قرائت نمود و بازرس 
سازمان گزارش خود مبنی بر تایید عملكرد مالی 
را ارائه كردند و به تصویب مجمع رسید و برنامه 
و بودجه دور مالی 1400-1401 مورد بررسی 

قرار گرفت و به تصویب مجمع رسید.
میــزان ورودیه و حق عضویت شــاخص های  
حقوقی، فروشــگاهی و حقیقی سازمان پس از 
بررســی به تصویب مجمع رسید و روزنامه دریا 
بعنوان روزنامه كثیر الانتشار سازمان انتخاب شد.
با برگــزاری انتخابات بــازرس،  فهام عبدالهی 
بعنوان بــازرس اصلی و زینــب دالوند بعنوان 
بازرس علی البدل برای مدت یكســال انتخاب 

شدند.
به منظور شناخت با مسائل عمومی و تخصصی 
در حوزه های مرتبط با كسب و كار مقرر گردید 
با راه اندازی ســامانه آموزش طی نمودن دوره 
آموزشــی )حضوری / غیرحضوری( ، گواهی 
پایــان دوره فوق بعنوان پیــش نیاز اخذ مجوز 

فعالیت لحاظ گــردد و همچنین برگزاری دوره 
های تخصصی با محوریــت اعضا به مخاطبین 
مورد نظر توســط ســازمان نصر مورد تصویب 
مجمع قــرار گرفت. همچنین بــه هیات مدیره 
تفویض اختیار شد تا پایان سال 1400 نسبت به 
ایجاد و راه اندازی سامانه مذكور و تعیین تعرفه و 

ساز و كار آموزشی و اجرایی اقدام نمایند.
با توجه به گســتردگی و حوزه های تخصصی 
فناوری اطلاعــات و ارتباطات ، بمنظور معرفی 
توانمنــدی فنــی و تخصصی فعــالان بخش 
خصوصی حوزه ICT استان هرمزگان ، ایجاد 
و راه اندازی ســامانه اطلاعات تخصصی فاوا با 
محوریت سازمان نصر و همكاری اتحادیه صنفی 
مرتبط مورد تصویب مجمع قرار گرفت . همچنین 
به هیات مدیره تفویــض اختیار گردید تا پایان 
سال 1400 نســبت به راه اندازی سامانه مذكور 
و تعیین تعرفه و ساز و كار اجرایی اقدام نمایند .

لازم به ذكر اســت، این مجمع  در  ســاعت 17 
مورخ 24/09/1400 برگزار شد.

سرویس اقتصادی // یک فعال بخش خصوصی گفت: 
در صورت حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، حداکثر افزایش 
قیمت ها در محصولات پروتئینی حدود ۲۰ درصد به 

غیر از قیمت های جهانی است.
مهرداد لاهوتی، معاون پارلمانی و امور حقوقی اتاق تعاون 
ایران در نشســت فعالان اقتصادی حوزه كشاورزی بخش 
تعاون در خصوص بررسی آثار حذف ارز 4200 تومانی 
گفــت: در صورت حــذف ارز 4200 تومانی دولت باید 

تمهیداتی برای تولیدكنندگان فراهم كند.
این فعال بخش خصوصی اظهار داشــت: در این نشست، 
پیشنهاد شد دولت حذف ارز را به طور تدریجی انجام دهد 
ولی در صورت حذف ارز 4200 تومانی از بودجه 1401 
بایــد تمهیداتی خاصی نظیر افزایش ســرمایه در گردش 
بــه میزان دو برابر وضعیت صنعــت مرغداری و دامداری 
هــا، حذف سیاســتگذاری قیمت دســتوری به طوریكه 

قیمت گذاری براساس عرضه و تقاضا باشد.
وی ادامــه داد: حذف محدودیت و ممنوعیت صادرات در 
اجــرای ماده 23 قانون دائمــی 2 همچنین افزایش یارانه 
دهــك های پایین جامعه به صورت كارت اعتباری صرفا 

برای خرید گوشت، مرغ، شیر و تخم مرغ از دیگر تمهیداتی 
پیشنهادی به دولت است.

لاهوتی بیان داشت: براساس گزارش تولیدكنندگان مرغ، 
تخم مرغ وگوشــت قرمز، در صــورت حذف ارز 4200 
تومانی، حداكثر افزایش قیمت ها در موارد پروتئینی مذكور 

حدود 20 درصد به غیر از قیمت های جهانی است.
به گزارش مهر، در این نشست مشترك در خصوص حذف 
ارز 4200 تومانی در بودجه 1401 و بررســی تبعات و 
پیشگیری از اثرات آن در اقتصاد با حضور نمایندگان اتاق 
بازرگانی ایران و فعالان اقتصادی حوزه كشاورزی بخش 
تعاون برگزار شــد كه در این جلسه به ظرفیت های تولید 
و میزان مصرف اشــاره و اعضا گزارش مبسوطی در این 

خصوص ارائه كردند.
براساس این گزارش، استعداد ظرفیت تولید مرغ در كشور 
به میزان 3 میلیون تن است اما از این رقم حدود 2میلیون و 
200 هزار تن تولید و به مصرف می رسد. تولید تخم مرغ 
به میزان 900 هزار تن و به همین میزان نیز مصرف می شود 
یادآور می شود تولید شیر حدود 10میلیون تن برآورد می 

شود كه نیاز كشور تامین می شود.

حداکثر افزایش قیمت محصولات پروتئینی
 با حذف ارز ترجیحی چقدر است؟ 

کاهش  قیمت،  //کاهش  اقتصادی  سرویس 
مدت زمان ساخت، ارتقای کیفیت و امکان 
تهاتر نفــت از مهم ترین اهداف دولت برای 
اســتفاده از شــرکتهای خارجی در طرح 

نهضت ملی مسکن عنوان می شود. 
  در كنار اســتفاده از تــوان بخش خصوصی، 
وزارتخانه تحت امر رستم قاسمی نیم نگاهی هم 
به شركت های خارجی دارد. در ماه های اخیر هر 
از گاهی اعلام می شود وزارت راه وشهرسازی با 
شركت های چینی و ترك در حال مذاكره برای 

ورود فناوری های نوین ساخت مسكن است.
چند روز قبل، یكی از اعضای شــورای عالی 
اروپایی  مســكن اعلام كرد كه شــركت های 
نیز مدنظر هســتند. با این حال به نظر می رسد 
گزینه های دولت به شــركت های چینی و یك 
شــركت ترك كه در طرح مسكن مهرنیز از آن 
استفاده شــد و هم اكنون در ایران حضور دارد 

ختم می شود.
یكی از دلایلی كه دولت، مذاكره با شركت های 
خارجی را در دستور كار خود قرار داده پایین 
بودن عمر مفید ساختمان ها در ایران است. رستم 
قاسمی ـ وزیر راه و شهرسازی با تاكید براینكه 
باید به سمت سیستم های نوین در بخش حمل 
و نقل و مسكن حركت كنیم، می گوید: دربخش 
ســاخت و ساز مســكن كیفیت خوبی نداریم. 

امروز عمر ساختمان های كشور 1۵ تا 20 سال 
است.

وی با اشــاره به اینكه زمان ساخت مسكن در 
كشور حداقل دو سال است، افزود: این درحالی 
است كه در دنیا ســاختمانی های 12 طبقه را 
در شــش ماه می ســازند. بنابراین ما به دنبال 
وارد كردن فناوری صنعتی ســازی ساختمان به 
ایران هســتیم.تفاوت قیمت ارائه شده از سوی 
شركت های خارجی با شــركت های داخلی از 
دیگر انگیزه های دولت برای مذاكره با خارجی ها 
عنوان شده اســت. بنا به گفته احمد دنیامالی ـ 
عضو شورای عالی مسكن ـ سازندگان داخلی 
برای ساخت پروژه نهضت ملی مسكن پیشنهاد 
۵.۵ میلیون تومان در هر متر مربع ارایه كردند. 
حال آن كه در مذاكره با شــركت های خارجی 
برای ساخت به عدد كمتر از سه میلیون تومان 
رسیده ایم. البته كار با خارجی ها تابعی از قیمت 
دلار است و در این مورد نگران پایه دلاری آن 
هستیم چراكه با رشد نرخ دلار طبیعتا قیمت  این 

قراردادها هم بالا می رود.
گفته می شود با توجه به محدودیت های قانونی، 
مذاكره با شــركتهای چینــی و تركیه ای برای 
اســتفاده از آنها در بخش كوچكی به اندازه 10 
درصد پروژه نهضت ملی مســكن در موضوع 
انتقال تكنولوژی ساخت مسكن است.موضوع 

كاهش مدت زمان ســاخت هــم از چند ماه 
قبل توســط وزارت دفاع دنبال می شود و در 
این خصوص وزارت دفــاع »كارخانه صنعتی 

ساختمان« را ایجاد كرده است.
بنا به گفته امیر ســرتیپ آشتیانی ـ وزیر دفاع 
ـ هدف اجرای این طرح تولید ســاختمان های 
پیش ســاخته فلزی به روش نوین است كه به 
منظور تسریع در تحقق اهداف مزبور قرارگاهی 
تحت عنوان »قرارگاه ساخت« در وزارت دفاع 
تشكیل شده تا با ایجاد ظرفیت های لازم مسیر 
پیشرفت فرایند صنعتی سازی ساختمان را دنبال 
نماید. در این روش عمر ساختمان از 2۵ تا 30 

سال به متوسط 100 سال افزایش می یابد.
با توجه به كمبــود منابع مالی دولت، مجلس و 
وزارت نفــت در حال تهیه چارچوبی به منظور 
تهاتــر نفت با پیمانــكاران پروژه های عمرانی 
وزارت راه و شهرســازی از جمله طرح نهضت 
ملی مسكن هســتند. محمودزاده ـ معاون وزیر 
راه و شهرســازی ـ این موضوع را اعلام كرده 
و گفته است اگر این مساله محقق شود گشایش 
خوبــی در زمینه تامین مالــی پروژه ها ایجاد 

خواهد كرد.
او البته عنوان كرد ورود شــركت های خارجی 
برای ساخت واحدهای طرح نهضت ملی مسكن 
به بهانه تهاتر نفت نیست، بلكه هدف اصلی این 
اقدام ورود تكنولوژی ساخت صنعتی ساختمان 
اســت اما اگر امكان تهاتر نفت با انبوه سازان به 
عنوان یكی از راه های تامین منابع مالی ساخت 

مسكن فراهم شوند، اتفاق خوبی خواهد بود. 

دولت در مذاکره با شرکت های خارجی چه در سر دارد؟

برنامه کاهش قیمت و رشد کیفیت مسکن

  

سرویس اقتصادی // پرداخت تسهیلات ارزان قیمت 
بانــک دی به جامعــه ایثارگری فعــال در حوزه 
گردشگری و صنایع دســتی به منظور کارآفرینی و 

ایجاد اشتغال، به زودی آغاز می شود. 
بــرات كریمی، مدیرعامل بانك دی بــا بیان این مطلب 
گفت: بر اساس تفاهم نامه ای كه بین این بانك و وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی به امضا 
رسید، تســهیلات ارزان قیمت برای ایجاد كسب وكارها 
و بنگاه های گردشــگری و صنایع دستی تخصیص پیدا 

می كند.
وی اظهار داشــت: بانك دی از ســوی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی به عنوان یكی از 
بانك های عامل در اعطای تســهیلات حوزه گردشگری 
و صنایع دســتی از محل اعتبارات بند )الف( تبصره 18 
قانون بودجه ســال 1400 تعیین شده است و بر اساس 

توافقات انجام شــده، اولویت پرداخت تسهیلات در این 
بانك به طرح های معرفی شده مربوط به جامعه ایثارگری 

خواهد بود.
كریمی تصریح كرد: وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی طرح های منجر به ایجاد و توسعه، تولید، 
اشــتغال و كارآفرینی را بر مبنــای پروژه های مصادیق 
گردشــگری برای اخذ تســهیلات به بانك دی معرفی 
كرده و بانك در كوتاه ترین زمان ممكن، تسهیلات مورد 
نیــاز را پرداخت خواهد كرد. مدیرعامل بانك دی ادامه 
داد: بانك دی در دو ســال گذشته تلاش كرده است از 
طرح های تولیدی و ایجاد اشتغال مرتبط با خانواده های 
شاهد و ایثارگر در صنایع مختلف حمایت كند و با افزوده 
شدن موضوع گردشگری و صنایع دستی، سبد كاملی از 
خدمات و پرداخت تسهیلات بانكی در اختیار این جامعه 

معزز قرار گرفته است.

ســرویس اقتصادی // مدیر کل شیلات هرمزگان از 
برگزاری جلسه مشترک شــیلات استان با معاونت 
صید و بنادرماهیگیری ســازمان شــیلات ایران در 
راستای بررسی طرح ساماندهی فعالیت های صید و 
صیادی استان هرمزگان و همچنین طرح اولیه ردیابی 
الکترونیک آبزیان استان و جمع بندی نهایی جهت 

ارائه به مراجع ذیربط ،  خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا، عبدالرسول دریایی عنوان كرد: 
طرح  ســاماندهی  فعالیت های صید و صیادی اســتان 
هرمــزگان و همچنین طرح ردیابــی الكترونیك آبزیان 
اســتان با پیگیری شیلات استان توســط معاونت صید و 
بنادر ماهیگیری سازمان شیلات ایران و اداره كل شیلات 
هرمزگان تدوین شــده است  نتایج و عواید مطلوبی برای 
جامعه صیادی خواهد داشــت. نتایج  این طرح شــامل 
حفاظت ، رها سازی و بازسازی ذخائر و همچنین خدمات 
بهینــه به جامعه صیادی ، كنترل صید غیر مجاز و افزایش 
كیفیــت محصولات تولیدی آبزیــان و حمایت از حقوق 

تولیدكننده و مصرف كننده خواهد بود.

دریایی با اشــاره به حمایت ها و مساعدت های سازمان 
شیلات ایران به ویژه معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات 
ایران  ، معاون صید و بنادر ماهیگیری سازمان و مجموعه 
آن معاونت گفت: امیدواریم با اجرای این طرح ها  شاهد 
تجهیز و تكمیل بنادر صیادی ، ارتقاء و نصب سیستم های 
اطفای حریق بنادر، اجرای مســتمر لایروبی حوضچه ها 
و همچنین توانمند ســازی جامعه صیادی ، ارائه خدمات 
الكترونیك و بر خط به صیــادان ،  ارتقاء و تقویت نظام 
جمع آوری آمار و اطلاعــات و مانیتورینگ بنادرصیادی 
باشیم. مدیركل شیلات هرمزگان با بیان اینكه خوشبختانه   
طــرح ها و برنامه های خوبــی در حوزه صید و صیادی 
اســتان در دست اقدام و انجام اســت گفت: یقیناً اجرایی 
شــدن این طرح ها عواید بسیار خوبی برای جامعه صید 
و صیادی استان و ســاماندهی صید و توسعه صید پایدار 
خواهد داشت كه تجهیز و تكمیل مراكز آموزشی ،ارتقای 
ســطح آموزش صیادان  و انجام پروژه های مطالعاتی و 
تحقیقاتی  ، تقویت یگان حفاظت و توانمند سازی اتحادیه 

و تعاونی های صیادی و...از اهم آن خواهد بود.

مدیر کل شیلات هرمزگان خبر داد 

تدوین طرح ردیابی الکترونیک آبزیان هرمزگان

تسهیلات ارزان  بانک دی برای کارآفرینی و اشتغال ایثارگران 
در حوزه گردشگری و صنایع دستی 

ســرویس اقتصادی // قریب به ۱۰۰ درصد تسهیلات 
بانک قرض الحسنه رســالت به صورت غیرحضوری 

پرداخت می شود. 
مدیرعامل بانك قرض الحسنه رسالت با بیان اینكه ارائه 
خدمات آسان و ارزان به مشتریان یكی از مهمترین اهداف 
این بانك اســت، گفت: با غیرحضوری شــدن پرداخت 
تسهیلات، فرآیند درخواســت و دریافت وام مشتریان به 

مراتب تسهیل شده است.
محمد حســین حسین زاده میزان تســهیلات پرداختی از 
ابتدای سال جاری تاكنون بیش از 620 هزار فقره با رقمی 

بالغ بر 203 هزار میلیارد ریال عنوان كرد و افزود: قریب 
به 100 درصد از این تســهیلات به صورت غیرحضوری 

پرداخت شده است.
وی با بیان اینكه بانك قرض الحســنه رســالت پیشتاز 
بانكداری بدون شعبه در كشور است، اظهارداشت: مشتریان 
این بانك می توانند بیــش از 90 درصد خدمات خود را 
بدون حضور در شــعب بانكی همچنین بدون محدودیت 
زمان و مكان و در بستر ســامانه های دیجیتال این بانك 
از جمله؛ اینترنت بانك،همراه بانك و پیشــخوان مجازی 

رسالت دریافت كنند.

پرداخت غیرحضوری تسهیلات در بانک قرض الحسنه رسالت 
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گروه گزارش // کلنــگ احداث دو باب 
مدرســه از پروژه ده گانه اتاق بازرگانی 
پیام رضایی  با حضور دکتــر  هرمزگان 
دبیر کل اتاق بازرگانی هرمزگان، هاشمی 
رییس مجمع خیرین مدرسه ساز استان 
نوسازی  کل  مدیر  هاشــمی  هرمزگان، 
مدارس استان هرمزگان و مقامات محلی 

شهرستان فین به زمین زده شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر پیام رضایی 
دبیرکل اتاق بازرگانی هرمزگان در مراســم 
آیین کلنگ زنی این دو باب مدرســه اظهار 

داشــت: به دنبال برنامه احداث ۱۰ مدرسه 
توســط اتاق بازرگانی هرمزگان بر اساس 
توافق فی مــا بین اتاق بازرگانــی و اداره 
کل نوســازی مدارس استان ۲ مدرسه به نام 
ملک التجار زنده یاد شیخ احمد گله داری و 
ملک التجار زنده یاد حاج مختار مشیردوانی 
در منطقه زلزله زده فین توسط اتاق بازرگانی 
هرمزگان احداث می شــود که امروز شاهد  

آغاز کلنگ زنی این دو مدرسه بودیم.
وی افزود: این ۲ مدرســه بــا هدف کمک 
به منطقه زلزله زده فین و گســترش فضای 

آموزشــی در حالی احداث می شــود که  
نــام خوش آوازه ملک التجار شــیخ احمد 
گله داری و ملک التجار زنده یاد حاج مختار 
مشــیردوانی به عنوان تاجران بنام استان با 

هدف زنده نگاه داشتن بزرگ مردان عرصه 
تجارت بر ســردرب فضای ایــن مدارس 
خواهد درخشید. وی افزود:  مدرسه نخست  
۶ کلاســه با زیربنای ۳۰4 مترمربع در شهر 
فین به نام شــیخ احمد گله داری و مدرسه 

دوم با ۳ کلاس با زیربنای ۱۶۸ مترمربع  در 
روستای دشت از توابع شهرستان فین احداث 
می شود.  رضایی از مدیرکل نوسازی مدارس 
و رئیس مجمع خیرین استان که در کمترین 

زمان این پروژه را آغاز کردند قدردانی کرد 
و اظهار داشت: اتاق بازرگانی هرمزگان در 
دور نهم فعالیت هیات نمایندگان در کارهای 

خیر و عام المنفعه پیشتاز بوده است. 
وی اظهار داشت: همچنین همزمان با شیوع 

کرونا نیز بیش از ۳۰ میلیارد تومان در حوزه 
درمانی مشــارکت شد که تحولی عظیمی را 
در بخش درمان اســتان ایجاد کرد. رضایی 
افزود: در مکان یابی جهت احداث مدارس، 
نقشــی نداریم و اداره کل نوسازی مدارس 
تصمیم می گیــرد و ما نیز در ســاخت ده 
مدرسه  مشــارکت می کنیم. هاشمی رییس 
مجمع خیرین مدرســه ساز استان هرمزگان 
با قدردانی از اتــاق بازرگانی هرمزگان در 
مشارکت برای احداث دو مدرسه در منطقه 
زلزله زده فین گفت :  محمدرضا صفا رییس 
گذشــتگان  نام  هرمزگان  بازرگانــی  اتاق 
عرصه تجارت را زنده نگاه داشــته است و 
ایــن خلاقیت و نام گذاری مــدارس به نام 
ملک التجار و گذشــتگان یک ایده بســیار 

خوب و قابل تحسین است.
هاشمی افزود: شیخ احمد گله داری شخصی 
بود که اولین مدرسه را در استان و در خانه 
خودش بنا نهاد و حاج مشیر هم که مدارسی 
که ساخته اســت، همچنان پابرجاست؛ البته 

این عزیزان اقدامات زیادی داشته اند. 
وی اظهار داشــت: از ایــن تفکر آقای صفا 
بازرگانــی و همچنین آقای  اتــاق  رییس 
رضایی دبیرکل اتاق بازرگانی استان که باعث 
ماندگاری نام این تجار با احداث این مدارس 

شــدند، قدردانی می کنم که باعث شدند نام 
این تجار به فراموشی سپرده نشود.

 مدیر کل نوسازی مدارس استان هرمزگان 
نیز در ادامه این مراسم گفت: اتاق بازرگانی 
هرمــزگان در دور نهم و بــا مدیریت آقای 
صفا رویه متفاوتی را در پیش گرفته اســت 
ودر حوزه مسئولیت های اجتماعی حضور 

چشمگیری داشته اند.
وی بــا بیان اینکه در زلزله فین از 7۲ واحد 
آموزشــی، ۱۲ مدرسه که متعلق به دهه ۵۰ 
و۶۰ اســت، نیاز به بازســازی و نوسازی 
دارند که اتاق بازرگانی هرمزگان نخســتین 
چراغ را برای بازســازی این اماکن روشن 
کرد و بلافاصله پس از زلزله برای مشارکت 
در ســاخت مدرســه اعلام آمادگی کرد و 
۲4ساعت بعد هم که اعتبار مالی آن را تامین 
و واریز کرد. وی اظهار امیدواری کرد: این دو 
مدرسه تا تابستان سال آینده بطور کامل به 
بهره برداری برسند و از مهرماه دانش آموزان 

در این دو مدرسه تحصیل کنند.
هاشمی گفت: ستاد اجرایی فرمان امام ) ره( 
نیز کانکس هایی را بــرای تحصیل موقت 
دانش آموزان تا احداث مدارس  تامین کرده 

است.

در منطقه زلزله زده فین کلید خورد

آغاز عملیات اجرائی دو مدرسه از پروژه ده گانه 
اتاق بازرگانی هرمزگان

مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول
 شرکت تعاونی اعتبار اداره کل زندانهای استان 

 جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی اعتبار اداره کل زندانهای استان راس ساعت 11 روز چهارشنبه مورخ 
1400/11/6 در محل سالن اجتماعات اداره کل به آدرس: بلوار علی ابن ابیطالب روبروی هنرستان شهید رجایی تشکیل می گردد. لذا از کلیه 
اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن مدارک و یا برگ سهام راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند و یا وکیل / نماینده خود 

را کتباً معرفی نمایند. 

* دستور کارجلسه :
- قرائت گزارش هیئت مدیره و بازرس شرکت تعاونی 

- طرح و تصویب صورت های مالی سال 99 و نحوه تقسیم سود ویژه و بودجه سال جاری شرکت. 
- تصویب تغییرات اعضاء و سرمایه شرکت تعاونی. 

- انتخاب هیئت مدیره و بازرس اصلی و علی البدل تعاونی. 
- طرح و تصویب افزایش سرمایه شرکت. 

 داوطلبان تصدی سمت های هیئت مدیره و بازرسی به موجب ماده )2( دستورالعمل موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار آگهی دعوت فرم 
داوطلبی را تکمیل و تحویل دفتر تعاونی نمایند. 

نوید قنواتی - رئیس هیئت مدیره تعاونی اعتبار کارکنان زندانهای استان هرمزگان

تاریخ انتشار 1400/10/4 

 ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی؛ تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص 
غیر عضو تنها یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1400/11/1 در 

محل دفتر تعاونی واقع در ساختمان بنیاد تعاون حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند. 

مدیرعامل فولاد هرمزگان:
رکورد جدید نشان از توان تخصصی و انگیزه بالای کارکنان می باشد

گــروه خبر // عطالله معروفخانــی مدیرعامل فولاد 
هرمزگان با اعلام کســب رکورد تولیــد در آذرماه 
به میزان ۱۴۷۵۹۱ تن ، ضمــن تبریک به ذی نفعان 
شرکت ، آن را حاصل روحیه قوی کارکنان و کارگران، 
پشتیبانی فنی مناسب و ایده های نو در رفع مشکلات 

خط تولید عنوان کرد. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ وی تامیــن انرژی در حوزه 
صنعت را نمود بارز پشتیبانی از تولید خواند و خاطر نشان 
کرد: موانع پیش روی دولــت در تامین انرژی صنایع در 
فصول گرم و ســرد را کاملا درک می کنیم لکن همانطور 
که همه می دانند قطع یا کاهش تامین انرژی صنعت فولاد 
سبب کاهش تولید در این صنعت می گردد، صنعت فولاد 
نیز یک صنعت مادر و استراتژیک است که محصول آن به 

عنوان مواد اولیه هزاران کارخانه و کارگاه مورد اســتفاده 
قــرار می گیرد و کاهش تولید در آن ســبب ضربه های 
جبران ناپذیر به صنایع کوچک و صدها هزار شــغل و در 
نهایت نیز مصرف کنندگان نهایی که همان جامعه می باشند 

می شود. 
دکتر معروفخانی در ادامه گفت : همانگونه که مشــاهده 
می کنید پس از کاهش تولید درتابســتان که موجب آن، 
قطع برق بود، در فصل پاییز دو رکورد تولید به دست آمد 
که این نشان دهنده توان تخصصی و انگیزه بالای کارکنان 
ما در اجرای دســتور مقام معظم رهبری مبنی بر تولید در 

صورت پشتیبانی و رفع موانع می باشد.
مدیرعامل فولاد هرمزگان اظهار امیدواری کرد در صورت 
ادامه روند فعلی در تامین انرژی، فولاد هرمزگان می تواند 

به اهداف برنامه ریزی شده خود در  پایان سال دست یابد.

گروه خبر //  معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان هشدار داد :باتوجه به شیوع سریع ویروس 
امیکرون احتمالا شــاهد پیک امیکرون در کشــور 

خواهیم بود. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمود حسین پور با اشاره 
به اهمیت موضوع، افزود: رعایت پروتکل های بهداشــتی 

باید با همان جدیت قبل انجام شود.

وی اظهار کرد: باتوجه به اینکه کشور های زیادی اعلام 
قطعی امُیکرون را داشــتند و سازمان جهانی بهداشت هم 
این موضوع را اعلام کرده است ، در صورت عدم رعایت 
پروتکل ها و تکمیل واکسیناســیون ،احتمالا با چالشی 

جدید روبرو خواهیم شد.
حســین پور خاطرنشــان کرد: افرادی که دز اول واکسن 
را تزریــق کردند، حتما برای تزریق دز دوم مراجعه کنند، 

کســانیکه دو دز را تزریق کردند، ، دز بوستر)تقویتی( را 
تزریــق کنند.وی از جوامع صنفــی و واحدهای نظارتی 
خواســت مانند قبل با جدیت بر رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی نظارت داشــته باشــند و عنوان کرد: سویه 
اومیکرون جهش یافته ترین ســویه ویروس کرونا است 
که تاکنون کشــف شده و به سرعت در بعضی کشورها در 
حال افزایش است. سازمان بهداشت جهانی می گوید شیوع 
اومیکرون ظرف فقط سه روز، ۲ برابر می شود پس برای 
حفظ سلامت عمومی لازم اســت با حمایت و همراهی 
مدافعان ســلامت و با رعایت حداکثــری پروتکل های 

بهداشتی از ورود پیک جدید جلوگیری کنیم.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

احتمال شروع پیک امیکرون در کشور وجود دارد


